
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 436 

 

На 20 октомври 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на решение относно регистрация на наблюдатели. 

  Докладва: Гергана Стоянова, Цветозар Томов 

2. Проект на решение относно регистрация на анкетьори. 

  Докладват: Цветанка Георгиева, Красимир Ципов,

   Димитър Димитров, Цветозар Томов 

3. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Емил Войнов, Росица Матева, 

  Димитър Димитров, Йорданка Ганчева, 

  Елка Стоянова, Любомир Георгиев, 

  Севинч Солакова 

4.Доклади по дела, жалби и сигнали. 

  Докладват: Цветозар Томов, Гергана Стоянова, 

  Росица Матева, Силвия Стойчева, 

  Красимир Ципов, Димитър Димитров, 

  Любомир Георгиев, Йорданка Ганчева 

5. Проекти на решения свързани със състави на общински 

избирателни комисии.  

  Докладва: Йорданка Ганчева 

6.Проект на решение относно произвеждането на избори за 

кметове на кметства на 29 октомври 2023 г. в места Изток, Бела 

вода, Калкас, и Църква в община Перник. 

  Докладва: Росица Матева 
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ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Росица Матева, Цветозар Томов, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Гергана Стоянова. 

 

Заседанието бе открито в 10.45 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия, и от господин Димитър Димитров – 

заместник-председател на Централната избирателна комисия. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Десет членове сме в залата, имаме кворум. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на решение относно регистрация на наблюдатели. 

Докладчик – госпожа Стоянова. 

2. Проект на решение относно регистрация на анкетьори. 

Докладчици: госпожа Георгиева и господин Ципов. 

3. Доклади по административни преписки. Докладчици: 

господин Войнов, госпожа Матева, господин Димитров, госпожа 

Ганчева, госпожа Елка Стоянова, господин Георгиев, госпожа 

Солакова. 

4. Доклади по дела, жалби и сигнали. Докладчици: господин 

Томов, госпожа Стоянова, госпожа Матева, госпожа Стойчева и 

господин Ципов. 

Имате ли предложения по дневния ред?  

Господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Моля, да ме включите в точка 4. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Включвам Ви. 

Други? 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Моля, да ме включите в точка 2 и 

точка 4. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други? Няма. 

Моля, режим на гласуване на дневния ред с направените 

допълнения. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

 

Колеги, ще започнем с точка трета от дневния ред – 

„Доклади по административни преписки“. 

Господин Георгиев, заповядайте. 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Благодаря. 

В папка с мои инициали, с вх. № МИ-23-77-2/20.10.2023 г. е 

предложението за План за провеждане на избори с използване на 

машинно гласуване в изпълнение на чл. 213б от Изборния кодекс. 

Проектът е представен. 

Предлагам, след кратко запознаване с текста, да приемем 

предложения проект за план и след евентуално решение, да бъде 

публикуван планът на съответното място на страницата на 

Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, ще помоля 

докладчикът да си отбелязва бележките. 

Предлагам Ви, в Раздел ІІ, в т. 1, преди думата „среда“, да се 

добави „защитена“. 

В т. 3, след думата „предварителен“, да се добави „и текущ“ 

контрол. 

Колеги, има ли други предложения по проекта? Няма.  

Моля, режим на гласуване с направените допълнения. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

В тази връзка, имате ли друг доклад? 
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ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам, след като е приет 

планът със съответните корекции, да се публикува на интернет 

страницата на Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

предложението е да се публикува на нашата интернет страница, в 

секция „машинно гласуване“, планът по чл. 213б от Изборния 

кодекс.  

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

Следващ докладчик – господин Войнов. 

Заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Колеги, постъпило е писмо от Министерство на електронното 

управление с вх. № МИ-04-55. С него, в отговор на наше писмо, 

потвърждават, че ще осигурят защитена среда за доверено 

изграждане на 20.10.2023 г. от 16.30 часа. Във връзка с това 

доверено изграждане задават няколко въпроса относно процедурата 

и организацията.  

Предлагам да изпратим писмо до Министерство на 

електронното управление, с което да ги уведомим за необходимите 

действия. 

Проектът за писмо е в моята папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

предложения, бележки по предложения проект на писмо? 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: При всички правила и по принцип по 

дефиниция, защитената среда изключва интернет връзката и за да 

няма спекулации, предлагам Централната избирателна комисия ясно 

да го кажем в писмото до министъра на електронното управление, 

след като създава и гарантира такава защитена среда, изрично да се 

знае, че такава защитена среда изключва интернет връзка. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други предложения 

има ли?  

Колеги, прекъсвам заседанието за 10 минути. 

 

(След прекъсване на заседанието) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия.  

Уточнихме в работна група въпроси, свързани с 

предвиденото днес доверено изграждане. 

Господин Войнов, продължете доклада си, който започнахте 

преди прекъсването. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

В писмото, което е във вътрешна мрежа, предлагам вторият 

абзац да бъде заменен със следния: „Централната избирателна 

комисия ще предостави един брой преносим компютър, на който ще 

бъде изпълнено довереното изграждане и един брой резервен 

преносим компютър“. 

Предлагам в последния абзац, последното изречение да бъде 

заменено с изречението, че е необходимо да осигури протоколиране 

и видеозапис на довереното изграждане, след което следва да ни 

бъдат предоставени копие от протокола и видеозапис. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

предложения има ли? Няма. 

Моля, режим на гласуване на писмото до Министерство на 

електронното управление. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – 2 (Любомир Георгиев, Севинч 

Солакова) 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, предлагам да изпратим и писмо на 

„Сиела Норма“ АД, с което да ги уведомим, че днес от 16.30 часа ще 

се извърши довереното изграждане, и да им поискаме до 12.00 часа 
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да ни предоставят списък на експертите от тяхната страна, които ще 

участват в процеса на довереното изграждане. 

Проектът на писмо е в моята папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания. 

Режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма.  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, още един спешен доклад. 

С вх. № МИ-23-77-3, който е от IT експерта към Централната 

избирателна комисия, ни уведомява за техническите средства, които 

са необходими за успешно организиране на процеса по довереното 

изграждане. 

Предлагам да вземем решение да му бъдат предоставени 

исканите технически средства. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, с протоколно решение да гласуваме предоставянето на 

необходимите технически средства на експертите Златогор Минчев 

и Георги Бояджиев във връзка с машинното гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма.  

 

Колеги, продължаваме с доклад в точка първа. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИЯ НА 

НАБЛЮДАТЕЛИ 
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ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви проект на 

решение, в моя папка, за регистрация на наблюдатели от сдружение 

„ИСТИНАТА ЗА СТАРА ЗАГОРА“ за участие в изборите за 

общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

Постъпило е заявление с вх. № 4-1 от 19.10.2023 г. от Я…. 

Г……. Я……. – представляващ сдружението, регистрирано с 

Решение № 2596-МИ от 4 октомври 2023 г. на ЦИК за участие с 

наблюдатели в изборите за общински съветници и за кметове на 29 

октомври 2023 г. 

Към заявлението са приложени: декларации по образец – 117 

бр.; списък с имената и единния граждански номер на изрично 

упълномощените от сдружението лица, които да бъдат регистрирани 

като наблюдатели. Списъкът е представен на хартиен носител и в 

електронен вид на технически носител в excel формат. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, се установява, че 

към датата на регистрацията 106 лица отговарят на изискванията на 

Изборния кодекс, а за 11 лица са установени несъответствия. 

Предвид гореизложеното, и на посочените в проекта правни 

основания, предлагам да вземем решение, с което се регистрират 

като наблюдатели 106 упълномощени представители на сдружение 

„ИСТИНАТА ЗА СТАРА ЗАГОРА“, по предложен списък. 

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър и да им бъдат издадени удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по проекта на решение? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2720-МИ/20.10.2023 г. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Предлагам да бъде изпратено писмо 

до представляващия сдружението във връзка с установените 
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несъответствия при извършване на проверката за предложените лица 

за наблюдатели. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля – 

режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

Госпожо Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Уважаема госпожо председател, 

моля да изменим и допълним дневния ред с точка – промени в 

състава на общински избирателни комисии. 

Използвам възможността да ме включите и в точка „Доклади 

по дела, жалби и сигнали“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, предлагам 

ви да бъде точка пета „Проекти на решения, свързани със състави на 

общински избирателни комисии“. 

Освен госпожа Ганчева, има ли друг колега с доклад по 

предложение за нова точка? Няма. 

Има ли други предложения по дневния ред? Няма. 

Моля, да гласуваме допълването. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Димитър Димитров, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

 

Преминаваме към точка втора от дневния ред. 

Госпожо Георгиева, заповядайте. 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИЯ НА 

АНКЕТЬОРИ 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, постъпило е заявление от 

Изследователски център „ТРЕНД“ ООД, представлявано от Д……. 

Г……., за допълнителна регистрация на 20 анкетьори. С Решение 

№ 2719-МИ от 19 октомври 2023 г. на ЦИК агенцията е 
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регистрирана да извършва проучване „на изхода“ (exit-poll) в 

изборния ден в изборите за общински съветници и за кметове на 29 

октомври 2023 г. 

Извършена е проверка на предложените лица, която 

установява, че всички те отговарят на изискванията на Изборния 

кодекс и на Решение № 2609-МИ от 06.10.2023 г. на ЦИК.  

Предвид изложеното и на база правните основания, 

предлагам на Централната избирателна комисия да реши: 

Регистрира като анкетьори предложените от агенцията 20 

упълномощени лица, съгласно приложен списък към настоящото 

решение. 

На регистрираните анкетьори да се издадат удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Димитър Димитров, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2721-МИ/20.10.2023 г. 

Следващ докладчик – господин Ципов. 

Заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, в моя папка от днес ще видите 

проект на решение относно регистрация на анкетьори от „ГАЛЪП 

ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН“ АД като агенция, която ще извършва 

проучване „на изхода“ (exit-poll) в изборния ден. 

Постъпило е заявление към вх. № 1 от 19.10.2023 г. от 

„ГАЛЪП ИНТЕРНЕШЪНЪЛ БОЛКАН“ АД, представлявано от 

Първан Симеонов Първанов, чрез пълномощника Ц…….. Т………… 

П…………, за допълнителна регистрация на 15 анкетьори. С 

Решение № 2657-МИ от 13 октомври 2023 г. на ЦИК агенцията е 

регистрирана да извършва проучване „на изхода“ (exit-poll) в 

изборния ден. 
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От извършената проверка на лицата, предложени за 

регистрация като анкетьори, се установява, че отговарят на 

изискванията на Изборния кодекс и на Решение № 2609-МИ от 

06.10.2023 г. на ЦИК.  

На съответните основания ви предлагам следното решение:  

Регистрира като анкетьори предложените от агенцията 15 

упълномощени лица, съгласно списък, приложен към настоящото 

решение. 

На регистрираните анкетьори да се издадат удостоверения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Процедура по гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева); против – няма.  

Решението е № 2722-МИ/20.10.2023 г. 

Продължаваме с точка трета от дневния ред. 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, в тази точка ще ви докладвам 

жалба с вх. № МИ-11-122/20.10.2023 г. от Местна коалиция 

„Продължаваме промяната – Демократична България“ чрез 

пълномощник, срещу Решение № 2699-МИ/17.10.2023 г. на 

Централната избирателна комисия. 

Жалбата е до Върховен административен съд, независимо, че 

в нашето решение ясно пише до кога подлежи на обжалване и кой 

акт. Преписката е окомплектована и ще бъде внесена в съда. 

Колеги, в моята папка намирам още една жалба – касационна 

жалба, вх. № МИ-10-202/20.10.2023 г. до Върховен административен 

съд, подадена от ПП ГЕРБ срещу Решение № 2684 на ЦИК.  

Ще бъде окомплектована и тази жалба. И двете преписки – 

внесени в съда. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Солакова, 

заповядайте. 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, за последващо 

одобрение, във вътрешна мрежа е писмо до Печатницата на БНБ, с 

което ги уведомяваме за промяна в списъка на упълномощените 

лица за получаване на бюлетините за ОИК – Ботевград. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля – 

режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 

няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, предлагам да изпатим писмо 

до главния секретар с приложени искания, постъпили в Централната 

избирателна комисия, за допълнителен брой протоколи за секционни 

избирателни комисии. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля – 

режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, за сведение ви докладвам, 

получени в Централната избирателна комисия констативни 

протоколи за доставка на бюлетините в областните центрове, за 

запечатване на помещенията, в които да се съхраняват. 

Предлагам ви с протоколно решение да възложим на 

деловодството всички тези протоколи, свързани с доставката на 

хартиените бюлетини, запечатване на помещения, в които се 

съхраняват, включително и на ролките със специализирана хартия за 

машинно гласуване, да се обособят две отделни папки, в които да се 

събират във връзка с изпълнението на двата договора. 

А всички останали писма от общинските избирателни 

комисии, които получаваме в Централната избирателна комисия, без 
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да има указания и искания за това от наша страна, също да се 

събират в обособена папка.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, с протоколно решение да гласуваме по този ред да се 

класират преписките. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: За сведение, с вх. № МИ-15-

877/19.10.2023 г. Общинска избирателна комисия – Ракитово ни е 

изпратила свое Решение от 18.10.2023 г. за предсрочно прекратяване 

пълномощията на кмета на община Ракитово. Приложена е цяла 

преписка. 

Въз основа на отхвърлителното предходно решение, за което 

бяхме уведомени от предходната комисия с мандат 2019 – 2023 г., 

отменено от Пазарджишкия административен съд по жалба на 

Коалиция „Алтернатива за гражданите“ и е върнато със 

задължителни указания, ОИК е приела решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следваща 

докладчик – госпожа Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. 

Колеги, докладвам ви писмо с вх. № МИ-20-58/19.10.2023 г., 

но е разпределено днес, от „Bulgaria ON AIR“ ни питат да изпратят 

позиция относно казуса с кандидата за кмет на Дупница М………. 

З………… относно задържането му и обстоятелството, че 

Апелативният съд вчера го е пуснал под парична гаранция, остава ли 

той в надпреварата за местните избори.  

Колеги, предлагам ви да изпратим същия отговор, който 

изпратихме на телевизията от Дупница, и на регионалната медия от 
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Кюстендил. В този смисъл, да изпратим отговор и на „Bulgaria ON 

AIR“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма.  

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо от 

„Информационно обслужване“ АД – вх. № МИ-00-159/19.10.2023 г., 

с което ни уведомяват, че са заличили кандидата М……. М…….. 

А………, който е заличен с решение на Общинска избирателна 

комисия – Гурково. Това заличаване е отразено в системата сik.is-

bg.net. Същото е и МИ-00-172/20.10.2023 г., въз основа на решение 

на ОИК – Харманли, е заличен в системата кандидат Н……..….. 

С….. К………. от листата на „Граждани за общината“. 

Колеги, докладвам ви писмо вх. № МИ-15-870/1 от 19.10.2023 

г. от Общинска избирателна комисия – Карлово, което е получено 

след закриване на вчерашното заседание, с което ни информират, че 

с Решение № 147-МИ от 04.10.2023 г. е заличена регистрацията от 

ОИК – Карлово на кандидата В………… Г………. П…… – кандидат 

за общински съветник от листата на партия „Консервативна 

България“, бил е под № 16 в листата, но в системата това не е 

отразено, тъй като не е депозирано искане от общинската 

избирателна комисия.  

Вчера изпратихме такова писмо с указания до 

„Информационно обслужване“, за да бъде отразено в системата, и 

моля за последващо одобрение на изпращането на това писмо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля – 

режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 
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Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма.  

РОСИЦА МАТЕВА: В тази връзка докладвам писмо вх. № 

МИ-00-173/20.10.2023 г. от „Информационно обслужване“ АД, че е 

отразено в системата заличаването на кандидата В………. Г………..  

Всички тези писма са за сведение. 

Колеги, докладвам ви писмо с вх. № МИ-29-59/19.10.2023 г. 

от Българското национално радио. Молят да бъдат допуснати три 

лица, които да извършат технически проби на 23, 24 и 25 октомври 

във връзка с изграждането на мобилно студио за директни 

излъчвания по програма „Хоризонт“ в изборния ден до обявяване на 

крайните резултати. 

Колеги, във връзка с това, че ще има много такива искания от 

медиите, които са акредитирани да отразяват предстоящите избори, 

ви предлагам да вземем протоколно решение, с което всички такива 

искания да бъдат предоставени от деловодството, чрез директора на 

дирекция „Администрация“, на служителите на „Връзки с 

обществеността“, които да организират допускането с подписи от 

председател и секретар. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

друго предложение? Мисля, че веднъж вече взехме такова решение, 

но очевидно не го изпълнява администрацията. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-02-

21/19.10.2023 г. от главния секретар на Народното събрание и в 

отговор на наше писмо от 18.10.2023 г. ни уведомяват кои 

помещения са предоставени за брифинги на Централната 

избирателна комисия, както и за изграждане на мобилни студиа на 

медиите в периода за произвеждане на изборите от 23 октомври до 7 
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ноември, и че входът на медиите ще бъде откъм Ларгото, в сградата 

на Народното събрание всеки ден.  

Докладвам го за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин 

Димитров, заповядайте. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря Ви, госпожо 

председател. 

Колеги, първият ми доклад е с вх. № 09-295, в моята папка, и 

се нарича „Докладна-договор ИО“. Това е последният файл.  

Докладната е от директора на дирекция „Администрация“ в 

ЦИК. Предлага се да упълномощим председателя на Централната 

избирателна комисия, съответно главния счетоводител, да подпишат 

договор, който замества Договор № 26, чието изпълнение е 

приключило.  

Вече сме обсъждали параметрите на този договор. Особеното 

е, че е включено предложението на господин Чаушев – договорът е 

сключен за 48 месеца, като евентуално предоговаряне на някои от 

условията – след 24 месеца. Цената на договора е 240 хил. лева – за 

първа и втора услуга. Първата услуга е „поддръжка на страницата на 

ЦИК“, втората е „поддръжка на пощите и страниците на съответните 

общински избирателни комисии“.  

Условието, което те са записали в проектодоговора, което 

може би трябва да одобрим, е да се предоговаря цената на договора 

и условията, ако инфлацията за периода е 10%, което разбира се е 

много ниска стойност, но пък е индиректно признание, че 10% 

инфлация не засяга тази цена. Тоест, дори и да се налага някакво 

предоговаряне, това ще се вземе предвид. 

Предложението ми е да одобрим договора и да упълномощим 

председателя – госпожа Нейкова, да подпише договора, както и 

главния счетоводител. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Главният 

счетоводител не го упълномощава Централната избирателна 

комисия. По закон главният счетоводител подписва. 

Колеги, моля за вашите изказвания?  
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Режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, дошли са двете проверки за 

деветте имена, които ни е изпратило „Информационно обслужване“ 

АД – това, са хората, които ще изграждат изчислителния пункт. 

Имаме писмо от МВР и писмо от ДАНС, с което тези 9 имена се 

приемат за допустими до тази дейност.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Тоест, от 

проверката на МВР и ДАНС става ясно, че тези лица могат да имат 

достъп за изграждане на изчислителния пункт. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Каквото писмо съм подготвил. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: И да изпратим 

писмо за осигуряване на достъп. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Както и до НСО, до 

администрацията на Народното събрание, така и до 

„Информационно обслужване“ АД, с което да потвърдим тази 

информация. Вероятно утре ще започне да изграждат изчислителния 

център. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Не, днес ще 

започнат. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Веднага ще изпратим. 

Докладвам краткия списък от 9 човека. Тези четирима души 

са от операторите. Това е МИ-23-96-1/20.10.2023 г.  

Аналогично е и на МВР. 

Има, разбира се, друг голям списък, която е от 300 оператори, 

които ще създават базите данни, там са четиримата, плюс двама от 

МВР – 6 души общо. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, тези 9 лица 

са по писмото на „Информационно обслужване“ АД с вх. № МИ-00-

137-1/17.10.2023 г.  
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Колеги, вижте от проверките вх. № МИ-23-96-1. И от МВР – 

вх. № МИ-04-02-71. Това са двата отговора за проверката на тези 9 

лица. И за тях даваме сега информация.  

Моля, режим на гласуване на писмата до Народно събрание, 

до НСО, и до „Информационно обслужване“ АД.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Госпожо Ганчева, заповядайте в точка трета „Доклади по 

административни преписки“. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. № 

МИ-22-372/20.10.2023 г. Господин Д……….. сочи, че е със 

затруднено виждане и желае да упражни правото си на глас, като 

обаче има следния въпрос – не вижда добре, чете много бавно, с 

лупа или от екран. Иска да гласува, но предварително да се запознае 

с бюлетините, сочи, че ще гласува в „Младост“, къде може да се 

запознае с бюлетините и файловете. 

Колеги, предлагам ви направо да отговорим на господин 

Димитров, а не да препращаме към ОИК – Столична, че във връзка с 

неговото писмо, приложено изпращаме официалната интернет 

страница на ОИК – Столична, като му посочим и линковете от 

образците на бюлетините, които е публикувала ОИК – Столична със 

съответните съобщения.  

Има писмо в този смисъл. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви вх. № НС-14-

13/19.10.2023 г. Това е искане за отваряне на помещение, по-точно: 
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„Предвид липсата на достатъчно броя архивни помещения в 

сградата на общинска администрация – Враца за съхранение на 

изборни книжа и материали, се налага спешно преместване“, като са 

описани по т. 1 и по т. 2 преместванията.  

Предлагам ви да отговорим с писмо на общинската 

администрация какви действия и как да бъде осъществен достъпът. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Продължавам. 

Колеги, докладвам ви вх. № МИ-15-876/19.10.2023 г. Това е 

писмо, обръщам внимание, пише: „с уважение“, има подпис и печат 

на Общинска избирателна комисия – Провадия. Приложено ни 

изпращат кореспонденция между ОИК и община Провадия във 

връзка с изготвяне на проект за плакати, прецизиране на бланка 

чернова, за отразяване на резултатите от преброяване на 

предпочитанията (преференциите). Поради затруднена комуникация 

между провадийската общинска администрация и ОИК – Провадия в 

процесът на подготовка на провеждане на местни избори, молят да 

им дадем насоки за изработване на проект на плакат и прецизиране 

на горецитираната бланка № 6 от Методическите указания, така че 

същите да са в съответствие с нормативната база и нуждите на 

изборния процес.  

Приложени са писма от заместник-кмета, или временно 

изпълняващия, който сочи, че във връзка с изготвяне на 

задължителни изборни книжа и материали за предстоящите избори, 

моли да се предостави в общинската администрация разработен 

образец на плакат за нуждите на СИК на регистрираните листи с 

кандидати за общински съветници на електронен носител, като 

укажем и размера на плакатите им. 
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След това има кореспонденция отново от ОИК, предполагам, 

неподписана по надлежния ред, с един подпис и печат. 

Колеги, ще ви представя моето предложение. Първоначално 

си мислех да ви предложа приложено да върнем писмото – 

кореспонденцията на ОИК – Провадия, с оглед на това, че трайно не 

се подписва по надлежния ред, видно от писмата и приложената 

кореспонденция. Но, с оглед краткото оставащо време до изборния 

ден, и с оглед на това, че Централната избирателна комисия със свое 

решение е утвърдила Методическите указания, където ясно има 

приложени образци на бланки чернови, не мога да направя 

предложение как точно да съдействаме. Така че, ви предлагам, на 

общинската избирателна комисия да изпратим писмо, с което да им 

обърнем внимание, че с нашите решения е утвърдено методически, 

къде има образци на бланки, преференции. 

Като втори абзац – да обърнем внимание, че следва 

задължително всяка входяща и изходяща кореспонденция да се 

подписва по надлежния, предвиден в закона ред.  

Това е моето предложение. Ако имате готовност – да го 

гласуваме. Ако не – за следобедната част мога да върна доклада. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

предложения?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, следващият ми доклад. 

Поставен е въпрос от Общинска избирателна комисия – 

Невестино с вх. № МИ-15-872/19.10.2023 г. Предлагам ви да се 

запознаете и да го обсъдим в работен порядък, след което да 

подготвим отговор, евентуално.  
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с точка пета от дневния ред. 

Госпожо Ганчева, заповядайте. 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ, СВЪРЗАНИ СЪС СЪСТАВИ НА 

ОБЩИНСКИ ИЗБИРАТЕЛНИ КОМИСИИ 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Благодаря. 

Уважаема госпожо председател, уважаеми колеги, докладвам 

ви постъпила преписка по електронната поща на Централната 

избирателна комисия с придружително писмо от Общинска 

избирателна комисия в община Павликени, област Велико Търново.  

Приложено са ни изпратили заявление с вх. № 116 от 

19.10.2023 г. от Н… П……… Л………. за освобождаване от 

длъжността „Секретар“ на ОИК – Павликени на основание чл. 51, ал. 

2, т. 1 от ИК, назначена с решение на ЦИК от 28.08.2023 г.  

Заявлението е постъпило, видно от входящия номер, в ОИК – 

Павликени в 16.05 часа на 19.10.2023 г. с вх. № 116 и ни е 

препратено. Адресирано е до ОИК – Павликени чрез Лидия 

Чингарска – председател.  

Заявлението е: „Уважаеми членове, уважаема госпожо 

председател, с настоящото уведомявам желанието си да освободя 

длъжността, която заемам в ОИК – Павликени – „Секретар“, поради 

възникнало напрежение по време на процедура по приемане на 

решенията на ОИК – Павликени и прилагането на 

законодателството. Моля, да бъде докладвано заявлението ми и да 

бъде взето решение за освобождаването ми, считано от 20.10.2023 

г.“. 

Заявлението ни е препратено, обективирана е воля за 

освобождаване, предвид което считам, че са налице основанията за 

освобождаване на секретаря на ОИК – Павликени и съм приготвила 

такъв проект на решение, ведно с писмо, в конкретния случай – до 

КП „Продължаваме промяната – Демократична България“, да се 

попълни в най-кратък срок, незабавно даже, съставът на общинската 

избирателна комисия.  
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания? Няма. 

Режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2723-МИ/20.10.2023 г. 

Колеги, да гласуваме изпращането на писмо до 

политическата сила. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, връщаме се 

на точка трета от дневния ред „Доклади по административни 

преписки“. 

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: В тази точка докладвам най-напред 

и предлагам за разглеждане и гласуване на два текста с имена: 

„Ukazaniya ZLD-SIK“  и Ukazaniya ZLD-ОIK“ със съответните 

латински букви. Предложението е да разгледаме съответните 

указания за секционните и за общинските избирателни комисии при 

обработване и защита на лични данни в изборите за общински 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания и предложения, ако имате. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма.  
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ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам да се качат и двете 

указания на страницата на Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля – 

режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам също така за запознаване 

писмо с вх. № МИ-04-54/19.10.2023 г., с прикачен към него файл с 

номера и адреси на секции. Писмото е от заместник-министър на 

електронното управление, в подпапка „Писмо МЕУ“, в папката с 

мои инициали се намира. 

От заместник-министър на електронното управление е 

изпратен списъка на избирателните секции с техните адреси, 

изготвен от „Информационно обслужване“ АД, който по-рано също 

беше изпратен и докладван от мен за запознаване, по който трябва 

да се произнесем със съответното решение за публикуване на 

съответно място в страницата на Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, във връзка 

с доклада на колегата Георгиев да вземем протоколно решение за 

публикуване на нашата интернет страница на списъка на 

избирателните секции с техните адреси, в които ще има 

видеонаблюдение в реално време и видеозаснемане след края на 

изборния ден в секционните избирателни комисии при преброяване 

на гласовете в съответната секция, моля – режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Колеги, прекъсвам заседанието на Централната избирателна 

комисия.  

Ще продължим в 14.30 часа. 
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(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия – 9 членове сме в 

залата, имаме кворум. 

 

Продължаваме с доклади в точка трета: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Заповядайте, господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Благодаря. 

Докладвам четири писма последователно едно след друго. 

Първото е с вх. № МИ-10-201 от 20 октомври 2023 г., с което от 

представляващия коалиция „ГЕРБ-СДС“ са заявени за участие, в 

отговор на наше писмо на Централната избирателна комисия от 

вчера за участие в съответните действия по удостоверяване във 

връзка с чл. 213б от Изборния кодекс, трима представители на 

коалицията А…… С…….., З…….. Р……….. и Д……… Г….. 

Следващото писмо, вх. № МИ-11-124 от 20 октомври 2023 г., 

е от коалиция „БСП за България“ и са представени имената на 

техните представители по същата част от Изборния кодекс, а именно 

И…. М………. , П………. В………. и Ч……. С…... 

Следващото писмо, вх. № МИ-10-204 от 20 октомври 2023 г., 

е от партия „Възраждане“ с представяне имената на Д… Н……. и 

А…… С………. за участие в съответните действия. 

Последното писмо, което докладвам за такова участие, е от 

Партия „Има такъв народ“ и името на представителя е Л……….. 

Е……...  

Предлагам да се свържем с предложените лица и да ги 

уведомим за предстоящото действие в началото на процеса, което 

ще бъде днес. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, аз 

предлагам уведомяването да стане по няколко възможни начина – 

чрез изпращане на писмо на електронната поща на съответната 

политическа партия, която ги е предложила, и едновременно с това –
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уведомяване по телефона на всички тези лица. Нали има телефони за 

контакт на всички? И най-вероятно после при доклада господин  

Войнов имената им ще бъдат предоставени на Министерство на 

електронното управление.  

Колеги, моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов); против – няма.  

Приема се. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Уважаеми колеги, във връзка с предстоящото доверено 

изграждане на изходния код на софтуера за изборите за общински 

съветници и кметове на 29 октомври 2023 г., предлагам 

представителите на Централната избирателна комисия, които да 

участват в довереното изграждане, в това число да участват в 

генерирането на паролата за Wi-ключа, който ще бъде създаден, да 

са Емил Войнов, Росица Матева и Цветозар Томов. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов); против – няма.  

Приема се. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, получили сме писмо от „Сиела 

Норма“ с вх. № ЦИК-06-1829. То е в отговор на нашето писмо, с 

което преди няколко часа поискахме имената на експертите, които 

ще участват в довереното изграждане. От „Сиела Норма“ ни дават 
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имената на четири лица, които ще участват в довереното 

изграждане.  

Предлагам в тази връзка да изпратим писмо на Министерство 

на електронното управление, с което да ги уведомим, че на 

довереното изграждане ще присъстват тримата членове на 

Централната избирателна комисия, които преди малко гласувахме, 

нашите двама експерти, IT експерти, четирите лица – представители 

на „Сиела Норма“, както и да ги уведомим за списъка на 

представителите на партиите и коалициите, които колегата 

Георгиев преди малко изброи. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: За представителите 

по чл. 213а преди обяд изпратихме имената, нали така? Така. 

Колеги, моля за предложения. Има ли изказвания?  

Моля, режим на гласуване.  

Колеги, моля да гласуваме отново, тъй като не можаха всички 

колеги да гласуват. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Елка Стоянова, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 2 (Ерхан Чаушев,  

Севинч Солакова).  

Приема се. 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Госпожо Нейкова, моля да допълним 

дневния ред с нова точка – Проект на решение относно 

произвеждането на избори за кметове на кметства на 29 октомври 

2023 г. в места Изток, Бела вода, Калкас и Църква в община Перник. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, предлагам 

Ви да бъде точка шеста от дневния ред. 

Има ли други предложения от дневния ред? 

Господин Чаушев? Добавям Ви. 

Други?  

Моля, режим на гласуване да допълним дневния ред. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 
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Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Елка 

Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Приема се. 

 

Госпожо Матева, заповядайте в новата точка шеста:  

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ПРОИЗВЕЖДАНЕТО 

НА ИЗБОРИ ЗА КМЕТОВЕ НА КМЕТСТВА НА 29 ОКТОМВРИ 

2023 Г. В МЕСТА ИЗТОК, БЕЛА ВОДА, КАЛКАС И ЦЪРКВА В 

ОБЩИНА ПЕРНИК 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, проектът е с № 2961 в моята 

папка,  моля да се запознаете с него. В тази връзка ще Ви докладвам 

и писмо от Общинската избирателна комисия – Перник, вх. № МИ-

15-685/1 от 16 октомври 2023 г., с което ни се изпращат още четири 

решения на Административен съд – Перник. 

В тази връзка и с оглед докладването от мен на 17 октомври 

2023 г., изпратено ни отново от Общинската избирателна комисия – 

Перник, решение по дело № 354 на практика. Вследствие на тези 

решения на Административен съд – Перник, се върна началното 

положение по отношение на това ще има ли избори в местата 

Калкас, Църква, Бела вода и Изток в община Перник. Държа да 

отбележа, че всъщност тъй като са обжалвани част от решенията на 

кандидатите, с които Общинската избирателна комисия – Перник, 

заличи регистрацията им, с обявяването за нищожни тези решения 

на Общинската избирателна комисия – Перник, останалите 

кандидати остават заличени. Само за тези се възстановява старото 

положение, така че в момента сме изправени пред ситуация, в която 

в тези места не следва да се произвеждат избори, тъй като те не 

отговарят на изискванията на закона. Но имаме валидно взето 

решение, поне така изглежда на пръв поглед, от Общинската 

избирателна комисия, с което са определени номера на изборни 

райони, имаме взети решения от Общинската избирателна комисия, 

с които са регистрирани партии и коалиции за участие в изборите за 
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кметове на кметства за тези места, и имаме някои регистрирани 

кандидати, на които на практика регистрацията е валидна към 

днешна дата, а други са със заличена регистрация от Общинската 

избирателна комисия по указание на Централната избирателна 

комисия. 

В тази връзка и след обсъждане неколкократно от 

Централната избирателна комисия и с оглед обстоятелството, че 

решенията на Общинската избирателна комисия – Перник, които са 

незаконосъобразни, излизат извън пределите и правомощията на 

Общинската избирателна комисия в нарушение на изискванията на 

Изборния кодекс и на Закона за административно-териториалното 

устройство, съгласно който Националният статистически институт 

съвместно с Главна дирекция „ГРАО“ поддържат актуална 

информация в Единния класификатор на административно-

териториалните единици, а при вземането на решението от 

общинските избирателни комисии за определяне номерата на 

изборните райони, те действат в обвързана компетентност и са 

длъжни да се съобразят по Изборен кодекс – чл. 87, мисля – т. 3, с 

номерата в Единния класификатор, които трябва да бъдат дадени 

като номера на изборните райони, а при служебна проверка, 

извършвана неколкократно в последните 10 дни от Централната 

избирателна комисия се установява, че от Публичния регистър на 

страницата на Националния статистически институт такива населени 

места с имена Църква, Калкас, Бела вода и Изток, в община Перник 

няма. Няма и административно-териториални единици с тези имена. 

Това са квартали на град Перник, поради което не отговарят на 

изискванията на Закона за административно-териториално 

устройство и не могат да бъдат определени като кметства, в които да 

се произвеждат избори.  

Нещо повече, съгласно § 67 от Преходните и заключителните 

разпоредби на ЗАТУРБ, в сила от 21 май 2021 г., е допълнен  

Изборният кодекс, като е казано, че при общи избори за общински 

съветници и за кметове към датата на обнародване на Указа на 

президента, онези населени места, които отговарят на изискването 
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на чл. 14 от Закона за административно-териториалното устройство 

на Република България, са кметства и там се произвеждат избори за 

кметове на кметства.  

Съгласно § 37 от ЗАТУРБ Националният статистически 

институт поддържа този актуален списък. Изпратен ни е този списък 

с населените места, които отговарят на изискванията за избор на 

кмет на кметство, публикуван е на нашата страница. В този списък 

не фигурират населени места с имена Изток, Бела вода, Калкас и 

Църква, които да са и кметства към 4 август 2023 г., когато е 

публикуван указът на президента.  

Тъй като това е тежко нарушение, тези решения са 

незаконосъобразни, излизат извън компетенциите на Общинската 

избирателна комисия, на практика са с невъзможен предмет. 

Изложила съм подробни съображения защо приемаме, че са 

нищожни и всъщност предлагам Централната избирателна комисия 

да констатира тази нищожност, независимо от обстоятелството, че 

според нас в Изборния кодекс трябва да се борави с термина 

„нищожност“ изключително рядко – в случаи като този, когато са 

приети решения, които привидно създават впечатлението, че са 

редовни, законосъобразни и в момента може би има очаквания, че 

ще има избори в тези места.  

Предлагам Централната избирателна комисия да вземе 

решение да констатира и да прогласи за нищожно решение № 6-МИ 

от 11 септември 2023 г. на ОИК – Перник, с което са определени 

номерата на изборните райони в община Перник за произвеждане на 

изборите за общински съветници и за кметове на 29 октомври 

2023 г. в частта по: 

3.16. - Бела вода - едномандатен избирателен район, 

№ 143255871. 

3.17. - Изток - едномандатен избирателен район – 143255871. 

3.18. - Калкас - едномандатен избирателен район – 

143255871. 

3.19. - Църква - едномандатен избирателен район – 

143255871. 



29 

 

Както сме отбелязали нееднократно при преглед на 

фактическата обстановка, за тези четири места Общинската 

избирателна комисия е определила един и същи номер. Това е 

номерът на Перник, тъй като в Единния класификатор не 

съществуват номера за тези места, и тъй като въз основа на нищожен 

акт, който не произвежда правно действие, не могат да бъдат 

вземани последващи решения. 

В тази връзка да обявим за нищожни и: 

Решение № 10-МИ от 12.09.2023 г. в частта, в която е 

регистрирана партия „Възраждане“ за участие в изборите на 

29 октомври 2023 г. за кмет на кметство в частта: Бела вода, Изток, 

Калкас, Църква. 

Решение № 15-МИ от 14.09.2023 г., с което е регистрирана 

Политическа партия „Обединен блок на труда Български 

лейбъристи“ за участие в изборите на 29 октомври 2023 г. за кмет на 

кметство, в частта: Изток, Църква, Калкас, Бела вода.  

Решение № 19-МИ от 19.09.2023 г., с което е регистрирана 

местна коалиция „Движение за просперитет на Перник“ в изборите 

на 29 октомври 2023 г. за кмет на кметство, в частта: Бела вода, 

Изток, Калкас, Църква. 

Решение № 22-МИ от 15.09.2023 г. относно регистрация на 

коалиция „Продължаваме Промяната – Демократична България“ - в 

която е регистрирана за участие в изборите на 29 октомври 2023 г. за 

кмет на кметство, в частта: Бела вода, Изток, Калкас, Църква. 

Решение № 23-МИ от 15.09.2023 г. с което е регистрирана 

Политическа партия „Българска Социалдемокрация – Евролевица“ в 

частта за участие в изборите на 29 октомври 2023 г. за кмет на 

кметство, в частта: Бела вода, Изток, Калкас, Църква. 

Решение № 28-МИ от 15.09.2023 г. относно регистрация на 

Политическа партия „Има такъв народ“ в частта, в която е 

регистрирана за участие в изборите на 29 октомври 2023 г. за кмет 

на кметство, в частта: Изток и Калкас.  

Решение № 34-МИ от 16.09.2023 г., с което е регистрирана 

местна коалиция „Зелените“ в частта за участие в изборите на 29 
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октомври 2023 г. за кмет на кметство, в частта: Бела вода, Изток, 

Калкас, Църква. 

Решение № 39-МИ от 17.09.2023 г., с което е регистрирана 

коалиция „Левицата!“ в частта за участие в изборите за кмет на 

кметство в частта: Изток и Църква. 

Решение № 41-МИ от 17.09.2023 г. за регистрация на 

Политическа партия „ГЕРБ“ в частта за кмет на кметство в Бела 

вода, Калкас, Църква, Изток. 

Решение № 43-МИ от 17.09.2023 г., с което е регистрирана 

Партия „Бъдеще за Родината“ в частта за изборите за кмет на 

кметство, в Бела вода, Калкас, Изток, Църква. 

Решение № 47-МИ от 17.09.2023 г., с което се местна 

коалиция „КОД“/БЗНС/ в частта за кмет на кметство Бела вода, 

Изток, Калкас, Църква. 

Решение № 51-МИ от 18.09.2023 г., с което е регистрирана 

„БСП за България“ в частта за кмет на кметство в Бела вода, Изток, 

Калкас, Църква. 

Решение № 64-МИ от 22.09.2023 г., с което са издигнати  

кандидати и регистрирани кандидати на коалиция „Левицата!“ за 

кмет на кметство Църква. 

Решение № 67-МИ от 23.09.2023 г., с което са регистрирани 

кандидати по Партия „Има такъв народ“ за кмет на кметство Калкас, 

кмет на кметство Изток. 

Решение № 72-МИ от 25.09.2023 г., с което са регистрирани    

кандидати за кметове на кметства на местна коалиция „Движение за 

Просперитет на Перник“ в частта за кмет на кметство Изток и кмет 

на кметство Бела вода. 

Решение № 76-МИ от 25.09.2023 г., с което са регистрирани 

кандидати на коалиция „КОД“/БЗНС/ в частта: кметство Изток. 

Решение № 80-МИ от 25.09.2023 г. за регистрация на 

кандидата на Политическа партия „ГЕРБ“ в частта: кмет на кметство 

Бела вода, кметство Изток, кмет на кметство Калкас, кмет на 

кметство Църква. 

Решение № 83-МИ от 25.09.2023 г. за регистрация на 
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кандидати от коалиция „Продължаваме Промяната – Демократична 

България“ в частта за кметство Изток и кметство Калкас. 

Решение № 87-МИ от 26.09.2023 г. за регистрация на 

кандидати, издигнати от местна коалиция „БСП за България“ в 

частта за кмет на кметство Изток и кмет на кметство Църква. 

Решение № 92-МИ от 26.09.2023 г. за регистрация на 

кандидати на Политическа партия „Възраждане“ в частта за 

кандидат за кмет на кметство Бела вода. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

Вашите изказвания по проекта на решение и предложения. Ако има 

необходимост за запознаване, само да уточним колко време е нужно. 

Колеги, моля, процедура по гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

Решението е № 2724-МИ. 

 

Колеги, продължаваме с доклади в точка първа: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИЯ НА 

НАБЛЮДАТЕЛИ. 

Господин Томов, заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. 

Колеги, докладвам проект на решение с проектен № 2965, 

той е за регистрация на сдружение „Ад унитатем“ за участие с 

наблюдатели при произвеждане на изборите за общински 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

Постъпило е заявление с вх. № 13 от 20 октомври 2023 г. 

от сдружение „Ад унитатем“, представлявано от Л….. Д………. 

А……….-Н……….. 

Към заявлението са приложени: списък с имената и 

единните граждански номера на изрично упълномощените от 

сдружението лица; осем декларации по образец на тези лица. 
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От електронната разпечатка на Агенцията по вписванията 

и регистъра на юридическите лица с нестопанска цел, е видно, 

че това е сдружението, определено за извършване на дейност в 

обществена полза. 

Можем да приемем, че са спазени изискванията на наше 

Решение № 2323-МИ и предвид всичко това предлагам да 

вземем решение, с което да регистрираме сдружение „Ад 

унитатем“ за участие с наблюдатели в изборите и да 

регистрираме като наблюдатели шест упълномощени 

представители на сдружение „Ад унитатем“ – списъкът е 

приложен, тъй като е при две от лицата при извършената 

проверка са установени несъответствия. Заявени са осем, 

предлагам регистрацията на тези шест, при които няма 

несъответствия. Това е проектът, който предлагам да гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

Вашите изказвания. 

Режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

Решението е № 2725-МИ. 

Други проекти за наблюдатели има ли? 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Да, продължавам с още два 

проекта. 

Колеги, докладвам проект за решение с проектен № 2963-

МИ. Той е за регистрация на наблюдатели от сдружение Асоциация 

„Прозрачност без граници“, която е регистрирана при нас с 

предишно решение.  

Постъпило е заявление с вх. № 8-1 на днешна дата от К….. 

К………… С……. – представляващ сдружението. То е за 

регистрация на още три наблюдатели от това сдружение. Приложени 
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са декларации по образец; списък с имената и единния граждански 

номер на тези лица, които сдружението упълномощава. 

Извършена е проверка, за нито едно от тях не е установено 

несъответствие.  

Предвид това, че са представени всички изискуеми 

документи, на съответните основания от Изборния кодекс предлагам 

да регистрираме като наблюдатели трима упълномощени 

представители на сдружение Асоциация „Прозрачност без граници“. 

Приложени са имената и единните им граждански имена. 

Моля да гласуваме този проект за решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

Вашите изказвания. 

Процедура по гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

Решението е с № 2726-МИ. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, докладвам проект относно 

регистрация на сдружение „Европейски проекти в България“ за 

участие с наблюдатели в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г. 

Постъпило е заявление с вх. № 12 от 20 октомври 2023 г. 

от това сдружение, представлявано от Б……. А………. 

А…………., за регистрация за участие с наблюдатели. 

Приложени са списък с имената и единните граждански 

номера упълномощените от сдружението лица; декларации по 

образец. Всъщност да кажа, че списъкът съдържа 118 имена, 

респективно толкова са и декларациите. 

Видно от електронната разпечатка от Агенцията по 

вписванията е, че сдружението извършва дейност в обществена 

полза. 
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Като приемам, че са спазени изискванията на Решение 

№ 2323-МИ от 8 септември 2023 г. на ЦИК и съответните 

норми в Изборния кодекс предлагам да регистрираме 113 лица 

от предложените 118 лица, тъй като при 5 лица са установени 

несъответствия при проверката и да вземем решение, с което да 

регистрираме сдружението „Европейски проекти в България“ за 

участие с наблюдатели в изборите, както и да регистрираме 

като наблюдатели споменатите сто и тринадесет лица. 

Моля да гласуваме това решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания?  

Моля, процедура по гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е с № 2726-МИ. 

 

Преминаваме към точка втора: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО РЕГИСТРАЦИЯ НА 

АНКЕТЬОРИ. 

Определям господин Димитров за малко да води заседанието. 

Заповядайте, господин Томов. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, докладвам проект за 

решение с проектен № 2964. Той е относно регистрация на 

анкетьори от агенция „Алфа Рисърч“ ООД за провеждане на 

exit-poll в изборния ден в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г. 

 Постъпило е заявление към вх. № 2 от 20 октомври 2023 г. от 

„Алфа Рисърч“ ООД, представлявано от Г………. П…….., за 

допълнителна регистрация на десет анкетьори. Агенцията е 

регистрирана с Решение № 2681-МИ от 16 октомври 2023 г. да 

извършва exit-poll в изборния ден. 
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Направена е проверка на тези нови 10 лица, предложени 

за регистрация и е установено, че те отговарят на изискванията 

на Изборния кодекс и на Решение № 2609-МИ на Централната 

избирателна комисия.  

Предвид изложеното и на съответните законови 

основания предлагам да вземем решение да регистрираме като 

анкетьори предложените от агенцията лица и да им се издадат 

удостоверения. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте доклада на колегата Томов. 

Изказвания по този доклад? Ако няма, предлагам да 

преминем към гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е с № 2728-МИ. 

Колеги, има ли друг доклад в тази точка за регистрация на 

анкетьори? Ако няма, преминаваме към точка трета. 

 

Преминаваме към точка трета: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Давам на себе си думата.  

В моята папка има писмо, което е до МВнР, то е по повод 

пристигнало предложение от Комитета за отворена демокрация. 

Този път са приложили списък, има бланка. 

Предлагам да препратим по компетентност до Външно 

министерство. Предложението е да бъдат акредитирани 

18 международни наблюдатели. 

Проектният номер в моята папка е № 8052.  

Има ли изказвания, колеги, по моето предложение?  

Ако няма, предлагам да преминем към гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 
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Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Приема се. 

Колеги, с вх. № 04-01-13 от 18 октомври 2023 г. – госпожа 

Шекерлетова ни е препратила разпространяваната от Европейската 

мрежа за изборно сътрудничество Сборник, който се отнася до 

добрите практики, най-вече ЕККАТЕ и електронно гласуване в 

изборите. За сведение го докладваме. Тъй като имаме подобен текст, 

който е в една папка, предходно използвана, за интернет гласуване, 

просто ще го добавим. Сборникът е 57 страници, прегледах някои 

неща. Просто са национален опит, примерно Франция, Естония, 

разбира се. Това, което ме впечатли, е един окръг от Португалия и от 

Румъния. 

Имам и вх. № 07-48/8 от 18 октомври 2023 г. Може би ще го 

отложим да го представя в понеделник. Това е писмо, с което имаме 

допълнено предложение за евентуалното, тоест за подготовката за 

посещението на Централната избирателна комисия на Грузия.  

С вх. № 06-22/10 от днешна дата, току-що ми донесоха 

папката. Това е междинен отчет на „Информационно обслужване“ 

АД за изпълнението на договора по компютърната обработка на 

данните в ОИК и СИК от гласуването. Докладвам го за сведение. 

Тъй като има диск, на който е записана част от информацията, ще го 

предадем на нашите експерти да го отворят и да го погледнат. В 

момента е за сведение. 

Мога да продължа, колеги, с вх. № МИ-20-56 от 18 октомври 

2023 г., което е наистина за сведение – отговор на господин 

Николаев, на който бяхме изпратили писмо, с което го 

уведомявахме, че госпожа И… А………… е изпратила сигнал или 

жалба по повод на нарушение на сайта aкcent.bg. Дословният текст 

е: „Има ли изискване от ЦИК да публикувате писмото, което сте 

изпратили?“ Едно изречение, колеги. 

И последният за днес мой доклад в тази точка, който е писмо, 

пристигнало с вх. № 07-93 от 10 октомври 2023 г., което беше 

предложение да се включат – ние или колеги, които отговарят за 
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киберсигурността в едно упражнение, което ще се проведе 

присъствено в Брюксел. По този повод съм подготвил едно писмо до 

господин Филипов, за да посочат един или двама участника в това 

упражнение. Общо взето Европейската комисия ще покрие 

разходите на трима участници. 

Предлагам да гласуваме текста на писмото и да го изпратим 

на „Информационно обслужване“ АД днес. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Георги Баханов, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, 

Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Приема се. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, прекъсвам 

заседанието за 10 минути. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

В точка трета от дневния ред – господин Войнов, 

заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Колеги, постъпило е писмо от Министерство на електронното 

управление, вх. № МИ-04-50/1. То е относно удостоверяване 

несъответствие на техническите устройства за машинно гласуване. 

От Министерство на електронното управление изказват някакви 

съображения относно машините, затова предлагам да отговорим на 

тяхното писмо, като проектът за отговор е във вътрешната мрежа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

предложения?  

Моля, режим на гласуване. 

Колеги, моля режим на гласуване по предложението на 

господин Войнов, тъй като не беше отчетен резултатът. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 



38 

 

Емил Войнов, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Приема се. 

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Допълнително е пристигнало писмо 

от Партия „Възраждане“ за включване на още един, трети, 

представител на партията във връзка с действията по чл. 213б от 

Изборния кодекс – името М……… П……, предлагам Централната 

избирателна комисия да приеме уведомлението за посоченото лице с 

неговите две имена. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Подлагам на 

гласуване допълването на лицата, които са представителите на 

партиите и коалициите по чл. 213б, както и да бъдат уведомени 

незабавно. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Емил Войнов, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); 

против – няма.  

Приема се. 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. 

Колеги, докладвам Ви писмо от „Информационно 

обслужване“ АД, вх. № МИ-00-177 от 20 октомври 2023 г., с което 

ни е предаден диск. Съдържанието на диска се намира във 

вътрешната мрежа в папка с моите инициали, можете да се 

запознаете с него и Ви предлагам да изпратим писмо с проектен 

№ 8068, с което да уведомим „Сиела Норма“, че имаме готовност да 

им предадем един брой технически носител DVD, съдържащ 

данните за кандидатите и секционните избирателни комисии с 

машинно гласуване във формат excel, така както е поискан, с тяхно 

писмо вх. № ЦИК-06-1827 от 19 октомври 2023 г. и да укажем на 

администрацията да подготви приемо-предавателен протокол. 
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Посочила съм в писмото, че дискът ще се предаде на упълномощен 

техен представител, да бъде подготвен приемо-предавателен 

протокол и предаден диска на упълномощено лице от 

деловодството, след подписване на този протокол. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, Цветозар Томов); против – 

няма.  

Приема се. 

 

Колеги, продължаваме с точка четвърта от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

Кой има готовност с проект? Сега тук, по докладчици, първо 

господин Томов се е заявил.  

Имате ли готовност? Заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. 

Колеги, проектът за решение е във вътрешната мрежа на 

днешна дата в папка с моите инициали, с проектен № 2958. Той е 

относно жалба от Е…. В…….. В……….., упълномощен 

представител на партия ГЕРБ, срещу решение № 109-МИ от 

16 октомври 2023 г. на ОИК – Неделино. 

Жалбата е постъпила с вх. № МИ-10-190 от 17 октомври 

2023 г. Жалбоподателят оспорва  решение № 109 и иска неговата 

отмяна въз основа на следните основания: 

Първо, решението е взето със закъснение, извън сроковете по 

Решение № 2599-МИ на Централната избирателна комисия. 

Второ, оспорва се направеното разпределение на членовете 

на ПСИК по партии и коалиции. Ще отворя една скоба – решението 

е относно състава на втора подвижна секционна избирателна кутия, 

за която е взел решение ОИК – Неделино. Според жалбоподателя 
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право на две места в комисията би следвало на има партия ГЕРБ, 

като участник в най-голямата парламентарно представена коалиция, 

а не коалиция „„Продължаваме Промяната – Демократична 

България“, която получава две места при разпределението на 7-

членната комисия, така както е утвърдено с решение №109-МИ на 

Общинската избирателна комисия – Неделино. 

Трето, решението е взето със 7 гласа „за“ и 4 гласа „против“ в 

нарушение на чл. 85 ал. 4 от Изборния кодекс, съгласно който 

решенията на общинската избирателна комисия се вземат с 

мнозинство две трети от присъстващите членове. 

Жалбата е подадена в срок от лице с правен интерес и е 

допустима. 

Извършената служебна проверка установи следното: ОИК – 

Неделино образува втора подвижна секционна избирателна кутия не 

с оспорваното решение, а с решение № 105-МИ от 15 октомври 

2023 г., което не е оспорвано от жалбоподателя. Решение № 109-МИ 

от 16 октомври 2023 г. е относно определяне на състава на вече 

образуваната втора ПСИК в община Неделино и е взето в рамките на 

срока по т. 17 на Решение № 2599-МИ на ЦИК. Евентуалната отмяна 

на решение № 109-МИ би довела единствено до необходимостта да 

се вземе ново решение относно състава на втората ПСИК, но не и до 

закриване на вече образуваната секция с влязло в сила решение. 

Причината за увеличаване на броя на подвижните избирателни 

комисии след първоначалното решение за една комисия е в големия 

брой заявления – 74 общо за общината, от които 23 в отдалечени от 

общинския център населени места. Общинската избирателна 

комисия – Неделино е преценила, че при една ПСИК съществува 

сериозен риск да не се обходят всички избиратели в рамките на 

изборния ден. 

По отношение на второто оспорване на жалбоподателя 

относно неправилното, според него, определяне на две места за 

ППДБ, а не за ГЕРБ, беше установено, че, съгласно методиката на 

разпределение, приета с Решение № 2546-МИ на ЦИК, общата 

картина за всички двадесет и четири секционни избирателни 
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комисии и ПСИК на територията на община Неделино би била, 

както следва: ГЕРБ – 42 места; „Продължаваме Промяната – 

Демократична България“ – 39 места; „Възраждане“ – 26 места; ДПС 

– 25 места; БСП за България и ИТН – по 24 места. 

С решения № 91-МИ от 29 септември 2023 г., № 101-МИ от 

11 октомври 2023 г. и № 109-МИ от 16 октомври 2023 г. ОИК-

Неделино, е определила разпределението на съставите на СИК и 

ПСИК както следва: ГЕРБ – 42 места; ППДБ – 38 места; 

„Възраждане“ – 26 места; ДПС и БСП – по 25 места; ИТН – 24. 

Както се вижда, разпределението съвпада по отношение на 

ГЕРБ, „Възраждане“, ДПС и ИТН. БСП има една място повече, а 

ППДБ – едно място по-малко от разпределението, което се получава 

при прилагане на Методиката, утвърдена с Решение 2546-МИ на 

ЦИК, но това обстоятелство не е обект на разглеждане във връзка с 

настоящата жалба. 

Изхождайки от тази фактическа обстановка, Централната 

избирателна комисия приема, че първите две основания за отмяна на 

Решение № 109-МИ на ОИК – Неделино, посочени в жалбата, следва 

да бъдат отхвърлени. Но от протокол № 19 от 16 октомври 2023 г. на 

ОИК – Неделино, е видно, че решението е прието с гласуване, при 

което 7 членове на ОИК са гласували „за“, а 4 членове на ОИК -  

„против“. При този резултат от гласуването ОИК – Неделино, е 

следвало да се произнесе с решение за отхвърляне по чл. 85 ал. 4 от 

Изборния кодекс.  

Предвид изложеното и на основание чл. 57, ал. 1, т. 26а във 

връзка с чл. 88, ал. 1 от Изборния кодекс предлагам Централната 

избирателна комисия да реши: 

„Отменя решение № 109-МИ от 16.10.2023 г. на ОИК – 

Неделино, и указва на ОИК – Неделино, незабавно да се произнесе 

отново относно определянето на състава на подвижната секционна 

избирателна комисия, образувана с решение № 105-МИ на ОИК – 

Неделино, като съблюдава Методическите указания за определяне 

съставите на СИК, утвърдени с Решение № 2546-МИ на Централната 

избирателна комисия.“ 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Тъй като жалбата е от 17-ти, но не 

намирам административната преписка по издаване на оспореното 

решение, ще помоля колегата Томов да ме насочи.  

Не, колега Томов – аз примерно няма как да разбера в каква 

посока да гласувам и как да се запозная.  

А и още един въпрос, за да не взимам думата. Извършената 

служебна проверка, която сме посочили в проекта за решение, как 

сме я извършили, въз основа на какви данни е извършена? 

Колеги, да, не знам кой срок изтича. Но хубаво е да има 

административните преписки по постъпилите жалби от Общинската 

избирателна комисия и да са заедно с всички материали и проекти на 

решения. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, отлагам 

преписката по доклада на господин Томов, за да може всички колеги 

да се запознаят. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Аз, колеги, не съм поискала 

отлагане. Защото трайна практика е по някои доклади, по някои 

жалби да няма административна преписка. Аз съм се запознала, не 

съм поискала отлагане, а отлагането и забавянето на тази жалба се 

прави още от… – жалбата е от 17-ти, днес сме 20-ти. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на решение има ли необходимост от запознаване? Очевидно няма. 

Моля, режим на гласуване тогава. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева, 

Цветозар Томов); против – 1 (Елка Стоянова,).  

Решението е с № 2729-МИ. 

Госпожа Стоянова има ли готовност?  

Заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам Ви проект в моя 

папка с № 2960 по жалба от И… Ж……… Б………. срещу решение 



43 

 

№ 67-МИ от 17 октомври 2023 г. на Общинска избирателна комисия 

– Земен. 

Жалбата е постъпила с вх. № МИ-15-878 от 19 октомври 

2023 г. чрез Общинската избирателна комисия – Земен, срещу 

посоченото решение с окомплектована административна преписка. 

С обжалваното решение Общинската избирателна комисия – 

Земен, е отхвърлила подадения от жалбоподателя сигнал за 

установяване на нарушение на чл.1 83, ал. 1 от Изборния кодекс от 

посочените в сигнала политически субекти, изразяващо се в 

разпространение на агитационни материали без в тях да е посочено 

от чие име се издават. След извършване на проверката от 

Общинската избирателна комисия и разглеждане по същество на 

сигнала, Общинската избирателна комисия с мотиви, че не е 

установено нарушение е постановила обжалваното решение с 

посочения номер. 

Недоволен от това решение, жалбоподателят го е обжалвал 

пред Централната избирателна комисия и счита, че ОИК следва да го 

преразгледа и да установи твърдяното нарушение.  

Предлагам в проекта на решението да бъде констатирано, че 

жалбата е недопустима, тъй като жалбоподателят няма правен 

интерес от обжалване на решението на ОИК. Подаденият от 

жалбоподателя сигнал до ОИК – Земен, има само уведомителен 

ефект и не поражда право да участва в 

административнонаказателното производство, включително правото 

да обжалва отказ да се започне такова.  

Предлагам диспозитив на решението: 

„Оставя без разглеждане жалбата на И… Ж…….. Б…….. 

срещу решение № 67-МИ от 17 октомври 2023 г. на Общинска 

избирателна комисия – Земен.“ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания по този проект на решение. 

Моля, режим на гласуване – който подкрепя проекта на 

решение, с вдигане на ръка да гласува. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 
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Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева); 

против – няма.  

Решението е с № 2730-МИ. 

Колеги, прекъсвам заседанието за 30 минути. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия.  

Продължаваме с доклади в точка 4 – Жалби и сигнали.  

Господин Георгиев, Вие имате ли готовност с жалби и 

сигнали, или по-късно?  

Господин Ципов, заповядайте.  

Определям господин Димитров за малко да води заседанието.  

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-10-

197 от 19 октомври 2023 г. Жалба от Политическа партия 

„Национално движение за права и свободи“, представлявана от 

Г…….  Т….., срещу Решение № 96-МИ от 17 октомври 2023 г. на 

ОИК – Кърджали. Жалбоподателят смята, че произнесеното решение 

на Общинската избирателна комисия е неоснователно, 

немотивирано. В проекта за решение подробно са изписани 

мотивите на жалбоподателя.  

Колеги, предлагам ви следната мотивна част: Централната 

избирателна комисия намира, че жалбата е допустима, подадена в 

законоустановения срок от лице с правен интерес. Според ОИК – 

Кърджали, се касае за агитационен материал, който отговаря на 

дефиницията на § 1, т. 17 и 18 от Допълнителните разпоредби на 

Изборния кодекс и това обосновава извода, че е налице нарушение 

на изискванията на чл. 183 от Изборния кодекс. Същевременно ОИК 

– Кърджали, приема, че са налице нарушения на нормите и на чл. 

185, ал. 1 от Изборния кодекс.  
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След като се запозна с преписката, ЦИК приема за 

неоснователни мотивите в жалбата, тъй като ОИК – Кърджали, е 

мотивирала в решението си това, че посочените агитационни 

материали не отговарят на изискванията на чл. 183, ал. 2 от 

Изборния кодекс, а също така и че са употребени символи, които 

биха могли да заблудят избирателите относно кандидатите и 

политическия субект, които мотиви ЦИК приема за правилни.  

На база на така изложената фактическа обстановка и при 

преписката по жалбата ви предлагам следното решение:  

Отхвърля жалбата на Политическа партия „Национално 

движение за права и свободи (НДПС)“, представлявана от Г…… 

Т…….. срещу Решение № 96-МИ от 17 октомври 2023 г. на ОИК – 

Кърджали, като неоснователно и потвърждава същото решение на 

ОИК – Кърджали.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

имате думата за мнение, коментари.  

Ако няма, предлагам да преминем към гласуване. Ще 

гласуваме с ръка.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Йорданка Ганчева, Красимир 

Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова и 

Цветанка Георгиева); против – 1 (Ерхан Чаушев).  

Имате думата.  

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Жалбата трябва да остане без движение, 

съобразно практиката на Върховния касационен съд. ОИК вече се е 

произнесла по някакъв начин, отхвърлила е всичко останало, приела 

е съответното решение. По-нататък не смятам, че трябва да се 

продължи. А иначе с обосновката на решението съм съгласен.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Решението 

е № 2731-МИ/20.10.2023 г.  

Друг доклад имате ли, господин Ципов?  

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, също в моя папка от днес ще 

видите проект на решение относно жалба от К………. Б………… – 

представляващ местна коалиция „ВМРО – БНД“, срещу Решение № 
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130-МИ на ОИК – Враца. В Централната избирателна комисия със 

съответния входящ номер е постъпила жалбата, с която 

жалбоподателят смята, че въпросното решение е неправилно и 

незаконосъобразно, възразява срещу изложените в решението 

твърдения. В проекта на решение подробно са описани мотивите на 

жалбоподателя, с които ви моля да се запознаете.  

Предлагам ви следната мотивна част: Централната 

избирателна комисия намира, че жалбата е допустима, подадена в 

законоустановения срок от лице с правен интерес, но разглеждана по 

същество е неоснователна. Общинската избирателна комисия е 

разгледала сигнала за извършени нарушения на 18.10.2023 г. и е 

взела решение да изпрати сигнала на кмета на община Враца с 

указания да премахне и изземе агитационните материали, 

изработени в нарушение на чл. 183, ал. 4 от Изборния кодекс. В 

решението на ОИК – Враца, изрично е посочено, че съгласно 

горепосочения текст на чл. 183 – да има забрана за използването на 

герба или знамето на Република България, като се обосновава, че не 

необходимо изрично в агитационния материал да бъде 

възпроизведено националното знаме според формата и 

съдържанието, посочени в разпоредбата на чл. 15 от Закона за 

държавния печат и националното знаме на Република България.  

ОИК – Враца, се мотивира с решението си, че за да е налице 

нарушение на забраната е достатъчно в агитационния материал да се 

съдържа изображение, основано на използването на българското 

знаме. И тъй като в горепосочения агитационен материал се съдържа 

подобно такова, е налице нарушение на забраната, регламентирана в 

Изборния кодекс.  

Предлагам ви следното решение:  

Отхвърля жалбата на К………. Б……….. – представляващ 

местна коалиция „ВМРО – БНД“ срещу Решение № 130-МИ на ОИК 

– Враца, и потвърждава Решение № 130-МИ от 18.10.2023 г. на ОИК 

– Враца.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Проектният 

номер е 2956.  
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По доклада на господин Ципов има ли някакви становища, 

мнения, коментари?  

След като няма, колеги, предлагам да гласуваме с вдигане на 

ръка, с корекцията в диспозитива: „Оставя без разглеждане“.  

Който е съгласен с текста и корекцията, моля да гласува.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2732-МИ/20.10.2023 г.  

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-22-

366, вх. № МИ-22-368 и вх. № МИ-22-371 от 20 октомври 2023 г. – 

сигнали, постъпили по електронната поща  на имейл адреса на 

Централната избирателна комисия, които са адресирани и до 

Министерството на вътрешните работи, съответните регионални 

структури и районните прокуратури. В трите сигнала има данни за 

евентуални извършени престъпления срещу изборните права на 

гражданите. Докладвам ги за сведение.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Други 

доклади имате ли?  

КРАСИМИР ЦИПОВ: Не.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Следващият 

от тези, които са се записали с доклади, е господин Георгиев.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: След госпожа Стоянова.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Добре.  

Заповядайте.  

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Благодаря.  

Аз ще направя доклада, тъй като докладът на колегата  

Георгиев, е свързан с на мой доклад постъпило писмо с вх. № МИ- 

23-101 от днешна дата. Писмото е от Държавна агенция 

„Национална сигурност“, с което ни уведомяват, че по прокурорска 

преписка на органите на ДАНС се възлагат действия по проверка, 

която е по повод постъпил сигнал, съдържащ твърдения за 

незаконосъобразно ползване на масиви с лични данни. Посочени са 
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лицата, от които е подаден сигналът и се изисква от Централната 

избирателна комисия да бъде предоставен спешен отговор по 

въпросите дали такъв сигнал е постъпвал и в Централната 

избирателна комисия и ако е постъпвал – извършена ли е проверка и 

какви са резултатите от нея.  

В тази връзка свързаният доклад, който беше резолиран на 

колегата Георгиев, е по вх. № МИ-10-199 от 19 октомври 2023 г. 

Това е сигналът, за който се говори в писмото на ДАНС, подаден от 

същите лица, който сигнал също е подаден и до Президента на 

Републиката, до Софийска градска прокуратура и до Централната 

избирателна комисия.  

Тъй като определеният период за проверка на ДАНС е 48 

часа, ви предлагам да им отговорим на това тяхно запитване с кратко 

писмо в моя папка с проектен номер 8075, с което да ги уведомим за 

входящия номер на постъпилия при нас сигнал, който ще 

предоставим като приложение към писмото, за да сравнят дали това 

е същият сигнал, както и че Централната избирателна комисия не е 

компетентна да извършва проверка за неправомерно използване на 

лични данни. Също така в допълнение да уведомим, че в 

производство по регистрация в Централната избирателна комисия на 

партиите и коалициите за участие в изборите за общински съветници 

и за кметове е извършена изискуемата по чл. 135 от Изборния кодекс 

проверка на представените от политическите субекти списъци на 

лица, подкрепящи регистрацията им.  

Ако имате други предложения, моля да споделите, ако не – да 

гласуваме изпращането на този отговор.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания и предложения по предложението?  

Моля да гласуваме с вдигане на ръка.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – няма.  

Госпожо  Стоянова, имате ли друг доклад?  
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ГЕРГАНА СТОЯНОВА: В тази точка – не.  

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, връщам в 

точка 3 – Административни преписки.  

Във връзка с писмо с вх. № МИ-04-50/1 от 20.10.2023 г. от 

Министерството на електронното управление, подписано от 

заместник-министър на електронното управление, което е във връзка 

с посоченото в раздел втори от писмото – за необходимост от 

предоставяне на комплекти смарткарти, ви предлагам с протоколно 

решение да бъдат предоставени седем комплекта смарткарти, които 

с приемо-предавателен протокол да бъдат предадени за ЦИК от 

колегите Войнов, Томов и Матева, които в момента са в 

Министерството на електронното управление, на Министерството на 

електронното управление във връзка с процедурата по чл. 213а от 

Изборния кодекс.  

Имате ли други предложения?  

Моля да гласуваме с вдигане на ръка.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – няма.  

Колеги, в точка 3 ви докладвам преписка с вх. № МИ-15-892 

от 20 октомври 2023 г. в папката на колегата Матева. Преписката е 

от Общинска избирателна комисия – Каспичан, свързана е със 

заличаване на кандидат за кмет на община Каспичан и е във връзка 

са тяхно Решение № 126-МИ, с което можете да се запознаете в 

преписката. От решението е видно, че се поставят въпроси, които са 

от компетентността на Общинската избирателна комисия. 

Предлагам да им изпратим писмо, с което да им кажем, че 

компетентният орган е Общинската избирателна комисия, която 

трябва да се произнесе по подаденото заявление за заличаване на 

кандидат за кмет, съгласно чл. 417, ал. 5 от Изборния кодекс, 

съобразно правомощията си.  
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Също така ви предлагам в писмото да посочим, че 

заявленията по чл. 417, ал. 5 от Изборния кодекс се подават от 

представляващия съответната партия или коалиция. В този смисъл 

ви предлагам да им бъде изпратен отговор.  

Моля за вашите предложения по предложението за писмо.  

Моля да гласуваме с вдигане на ръка.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч Солакова и Цветанка 

Георгиева); против – няма.  

Следващият ми доклад е във връзка със заличаване на 

кандидат за общински съветник в Общинска избирателна комисия – 

Кюстендил. Преписката е с вх. № МИ-15-889 в папката на колегата 

Матева. С Решение № 142 на ОИК – Кюстендил, е заличена 

регистрацията на К……… З…... Ц……. – кандидат за общински 

съветник, под № 16 в листата на местна коалиция ГЕРБ.  

В тази връзка, колеги, ви предлагам да изпратим писмо до 

„Информационно обслужване“ да отразят заличаването на 

регистрацията на К……. Ц………. като кандидат за общински 

съветник в община Кюстендил и да отразят промяната на интернет 

страницата на ЦИК, съответно на Общинската избирателна комисия 

в системата cik.is-bg.net. И до изпълнителя по договора за машинно 

гласуване, с което да ги уведомим за извършеното заличаване на 

кандидат от кандидатската листа за общински съветници в община 

Кюстендил на местна коалиция ГЕРБ, като им укажем, че следва да 

заличат от данните в електронната бюлетина в съответния изборен 

район посочения кандидат, като бутонът, отразяващ преференцията 

на заличения кандидат, не следва да бъде активен.  

Колеги, моля да гласуваме с вдигане на ръка изпращането на 

писмата до „Информационно обслужване“ и до „Сиела Норма“.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – няма.  
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Продължаваме с точка 4 от дневния ред – Жалби и сигнали.  

Кой колега е следващият докладчик?  

Госпожа Ганчева, заповядайте.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви постъпил 

сигнал във връзка с проведения дебат за Плевен в предаването „Тази 

сутрин“ – така е наименуван имейлът с вх. № МИ-10-198 от 

19.10.2023 г. Сигналът е от И….. М…… – съпредседател на ПП 

„Единение“. След като се излага с конкретика, че в предаването 

„Тази сутрин“ по bTV е проведен дебат, а именно на 19.10.2023 г., за 

кандидати за кмет на Плевен.  Взели са участие кандидати, чиито 

евентуални проценти на изборите са над или около 4% според 

проучване на социологическа агенция „Маркет Линкс“.  Също така 

се посочва, че има обявена информация за проучването, което е 

проведено между 11 и 15 октомври по поръчка на bTV, сочат се 

линкове. Подробно се излага, че те считат, че има разминаване и 

неотговарящи данни. Сочи се, че така направената извадка, 

публично оповестена в национална медия, води до модифициране на 

нагласите на избирателите и отнема правото на останалите 

кандидати до публични изяви. „Следва да се подчертае, че изборната 

кампания е специфично време“ – посочват, и отстояват 

убеждението, че всяко социологическо проучване, особено по време 

на предизборна кампания, следва да бъде представено във формат, 

който позволява проверка на методология, практическо извършване 

на проучването и формирането на резултатите от него.  

Молят Централната избирателна комисия да извърши 

проверка на методологията на извършваните социологически 

проучвания и съответствието им с изискванията за водена на 

обективна предизборна кампания с осигуряване на равнопоставеност 

на всички кандидати.  

Колеги, във връзка с обективираното искане, аз не откривам в 

рамките на нашите правомощия и разпоредбите на Глава 

тринадесета от Изборния кодекс как бихме могли да вземем 

отношение и ви предлагам без разглеждане с протоколно решение да 



52 

 

действаме по този сигнал, защото наистина подробно се запознах. 

Ако някой друг колега има предложение? Не мога да направя 

предложение да обследваме методология на социологическо 

проучване, да проверим методологията.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите предложения, ако има такива.  

Колеги, който е за, моля да гласува с вдигане на ръка.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – няма.  

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви писмо, 

получено по електронната поща на Централната избирателна 

комисия с „Поздрави, Радо“ от имейл с вх. № МИ-22-370 от 

19.10.2023 г. Сочи се „Подаване на сигнал – община  Сапарева 

баня“, като същевременно в изложението ни питат въпрос. 

Предлагам ви да се запознаете и с оглед практиката на Централната 

избирателна комисия, предвид разпоредбите на чл. 66 ви предлагам 

да го приемем за сведение. Но, ако има други предложения?  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма.  

Следващ докладчик – господин Чаушев.  

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, в моя вътрешна пратка 

проект за решение с номер 2962 и преписка, също качена, вх. № МИ-

10-180. Това е жалба от М…….. М……….. от коалиция „БСП за 

България“. Постъпила е чрез административна преписка тук 

жалбата.  

По същество той, първоначално в качеството си на 

председател на Общинския съвет в Самоков на БСП е подал сигнал с 

вх. № 489/19.10.2023 г. по отношение на агитационни материали от 

ПП ГЕРБ с приложен снимков материал. Съответно ОИК – Самоков, 

е извършила проверка и е постановила обжалваното Решение № 125-

МИ от 9.10.2023 г. и е установила, че всъщност няма нарушения на 
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изборното законодателство. Господин М…………….. отново подава 

жалба и иска да се отмени това решение.  

Предлагам да я оставим без разглеждане, тъй като е 

недопустима. Жалбоподателят вече няма правен интерес от 

обжалване на решението на ОИК – Самоков, тъй като не се засягат 

негови права и законни интереси. Компетентният орган – ОИК, се е 

произнесла по сигнала. Съответно лицето, което е подало сигнала 

пред ОИК, и депозирало жалбата в ЦИК вече не участва в това 

административнонаказателно производство, както са редица 

определения на Върховния касационен съд.  

Предлагам да гласуваме проекта, като оставим без 

разглеждане жалбата на М…….. М………..  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания.  

Който е съгласен с проекта, моля да гласува с вдигане на 

ръка.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев и 

Севинч Солакова); против – 1 (Цветанка Георгиева).  

Решението е № 2733-МИ/20.10.2023 г.  

Следващ докладчик – господин Баханов. Заповядайте.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря Ви, госпожо Председател.  

Уважаеми колеги, докладвам ви жалба, постъпила в 

Централната избирателна комисия с вх. № МИ-11-116 от 19.10.2023 

г. Жалбата е от С……….. С…………… М………. – упълномощен 

представител на коалиция „Продължаваме Промяната – 

Демократична България“, който също така е и кандидат за общински 

съветник и кандидат за кмет на кметство в село Връв. В жалбата 

моли с оглед срочността на проблема, посочен по-горе, да 

постановим решение, с което да отменим като незаконосъобразно и 

необосновано решението на ОИК – Брегово, а то е Решение № 61-

МИ от 18.10.2023 г. и да дадем указания на ОИК – Брегово, да 

извършат незабавно смяна на лицата в СИК и ПСИК, съгласно 
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направеното от него предложение с вх. № 74 от 17.10.2023 г. в 

деловодството на комисията. Счита, че решението е тенденциозно, 

излага мотиви, че абсолютно неоснователно е твърдението, че редът 

на смяна на членове на СИК и ПСИК е различен от реда за 

назначаване на членовете на тези комисии, които се визират в 

мотивната част на обжалваното решение, Решение на ВАС. 

Жалбоподателят счита, че същото е при съвсем различни факти и 

обстоятелства и счита, че това решение на Върховния 

административен съд не може да се смята за задължителна съдебна 

практика, а има такава, само когато е налично тълкувателно решение 

на Първа и Втора колегия на ВАС. Честа практика е различни 

състави на ВАС да постановяват противоположни решения и тогава 

възниква основанието да се иска тълкуване от Общото събрание на 

Първа и Втора колегия. Заявлението му е в качеството на 

упълномощен представител за смяна на няколко членове на СИК и 

ПСИК на територията на Общинска избирателна комисия – Брегово.  

Обжалваното решение е качено в папката, те са ни го 

изпратили. Със същия входящ номер, индекс 1 е постъпило 

решението и протокола от заседанието на ОИК – Брегово. В 

решението Общинска избирателна комисия – Брегово, считат, че 

редът за смяна на членове на СИК/ПСИК е различен от реда на 

назначаване на членовете и считат в мотивната част на решението 

си, че смяна на член на СИК се извършва само при наличие на някои 

от хипотезите в чл. 51, ал. 2 от Изборния кодекс, към който 

препраща разпоредбата на чл. 87, ал. 1, т. 6 от ИК, което е изрично 

посочено и в съдебната практика по прилагане на тази разпоредба и 

е цитирано въпросното Решение на ВАС от 3.11.2015 г. Изразява 

становище, че лицето има пълномощно, както и още едно лице, да 

искат да представляват коалиция ПП-ДБ с посочен обем на права. 

Считат обаче, че липсват към предложението доказателства за 

наличие на основанията по чл. 51, ал. 2, т. 1-6 от Изборния кодекс, 

както е налице хипотеза на чл. 51, ал. 2, т. 1 – подаване на оставка 

към член на СИК. Към предложението следвало да се приложи 
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заявление от съответния член на СИК/ПСИК, а в останалите 

хипотези да се приложат писмени доказателства.  

С оглед на тази мотивна част Общинската избирателна 

комисия не отказва да извърши смените, а диспозитивът е „указва на 

упълномощения представител на коалиция ПП-ДБ господин 

М……….., да представи в срок от три дни от получаване на 

настоящите указания в ОИК – Брегово, заявления от предложените 

от коалицията за смяна членове на СИК/ПСИК при наличие на 

хипотезата на чл. 51, ал. 1, т. 1 от Изборния кодекс – оставка на 

лицата, а в останалите хипотези на чл. 51, ал. 2 – писмени 

доказателства, след който срок при непредставянето им, ОИК – 

Брегово, ще постанови решение за отказ. И, както ви казах, 

недоволен от това решение господин М………… обжалва пред 

Централната избирателна комисия.  

Имам конкретен проект за решение, който е качен във 

вътрешната мрежа, в който съм изложил това, което ви изложих до 

момента в обстоятелствената част на решението, като 

производството е по чл. 88 от Изборния кодекс.  

Уважаеми колеги, предлагам, тъй като жалбоподателят 

възразява срещу постановеното решение и смята, че в качеството си 

на представляващ партията може да иска замяна на членовете на 

СИК от същата партия, независимо от тяхното съгласие. Според 

него разпоредбите на Изборния кодекс дават право партиите и 

коалициите сами и по своя воля да заменят предложените от тях 

членове на СИК, без тази воля да е обвързана от волята на самите 

лица, желае да отменим решението и да върнем преписката с 

изрично указание. Точно това съм подготвил и като диспозитив на 

предложения ви проект за решение, тъй като Централната 

избирателна комисия счита жалбата за основателна и при искане за 

замяна на членове на СИК/ПСИК, отправено от партии и коалиции, 

отказът на вече назначените членове на СИК и ПСИК не е 

необходимо да бъде удостоверяван с писмен документ или по 

какъвто и да било друг начин, както и че партиите в коалицията 

могат да заменят вече назначени членове на СИК и ПСИК, 
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независимо че членовете не желаят да бъдат заменяни. ОИК – 

Брегово, с решение трябва да замени предложените от 

упълномощения представител на коалиция ПП-ДБ членове на 

СИК/ПСИК.  

По отношение на исканията на политическите субекти за 

замяна на членове на СИК и ПСИК, назначени по техни 

предложения, чл. 51, ал. 2 от Изборния кодекс следва да се тълкува 

разширително, без да е необходимо съответните партии и коалиции 

да представят и документи, удостоверяващи наличието на 

обстоятелствата по чл. 51, ал. 2 от Изборния кодекс.  

Предложението ми за решение е да отменим обжалваното 

Решение № 61-МИ от 18.10.2023 г. на ОИК – Брегово. И тъй като са 

ни изпратили решението и протокола, да върнем административната 

преписка на ОИК – Брегово, за ново произнасяне, съобразно 

дадените задължителни указания в мотивите на решението. Ако 

счетете, че това не е административната преписка, тя е изпратена по 

имейла, може да укажем на ОИК – Брегово, да постанови ново 

решение, съобразно дадените задължителни указания в мотивите на 

решението. Това е предложението ми.  

Само за пълнота на доклада да кажа, че господин М………. е 

изпратил и мотиви за отказ от подписване на протокол от 

консултациите. Също така ни е изпратил и сигнал до Националното 

междуведомствено звено между МВР, Прокуратурата и ДАНС за 

противодействие на изборни престъпления. На вниманието на 

прокурор „М…… П……….. – заместник-главен прокурор е писал, тя 

е П………. Копие до Общинската избирателна комисия, Л…….. 

С………. – председател на ОИК – Брегово. И копие до 

ръководството на „Продължаваме Промяната“ и ръководството на 

обединение „Демократична България“. И до средствата за масова 

информация сигнал от три страници, което няма отношение към 

настоящото производство.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на решение има ли предложения?  

Моля, режим на гласуване с вдигане на ръка.  
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Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч Солакова и Цветанка 

Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2734-МИ/20.10.2023 г.  

Имате ли друг доклад?  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № 

МИ-22-355 от 18.10.2023 г., вх. № МИ-22-357 от същата дата, и вх. 

№ МИ-22-356 от същата дата, които са изпратени до ЦИК, до 

izbori@mvr и до съответната районна прокуратура. По имейла са 

пристигнали от различни имейл адреси сигнали за нарушения, или 

престъпления, свързани с изборните права на гражданите, за 

купуване и предлагане на подкупи от страна на посочени имена – 

кандидати за съветници и за кметове, и така нататък.  

След като има три адресати и е адресирано и до МВР и до 

съответната прокуратура, предлагам и трите да останат за сведение, 

тъй като Централната избирателна комисия не е компетентна да 

предприема каквито и да е действия по отношение на изложеното в 

тези сигнали, както казах – свързани с престъпления против 

политическите права на гражданите.  

Докладвам ви вх. № МИ-22-364 от 1910.2023 г. от M…….. 

B……. е написано, сигнал за предизборна корупция, че хората от 

Скребатно, гласоподаватели са принуждавани да упражняват 

„правото“ си на глас за нежелани от тях предизборни кандидати или 

политически партии от страх, че ще загубят я работата си, я други 

беди ще ги сполетят. Има такива, които напускат родното си място. 

Дори има твърдения след пускане на бюлетината гласовете им да се 

отварят и да не са тайна. Всичко се базира на личното й присъствие. 

Станала е свидетел на обикалянето… За съжаление няма физически 

доказателства от посочените по-горе нередности, но една 

предизборна инспекция, която да поиска мнението на младото 

население ще е от огромна полза.  
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Предлагам да е за сведение, тъй като няма как по изложеното 

в този сигнал да се извърши каквато и да е проверка от страна на 

Централната избирателна комисия.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с точка 4 – жалби и сигнали.  

Госпожа Елка Стоянова, заповядайте.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-11-126, 

можете да го намерите в моята папка. Докладвам ви го само за 

сведение, тъй като това е сигнал, в който се съдържат твърдения за 

нарушение на Изборния кодекс, които са от териториалния обхват 

на Общинска избирателна комисия – Кочериново. Докладвам ви го 

само за сведение в този смисъл.  

Докладвам ви също вх. № МИ-22-363 – отново за сведение по 

същата причина. Съдържат се в сигнала твърдения за нарушение на 

Изборния кодекс, като твърденията са в териториалната 

компетентност на Общинска избирателна комисия – Панагюрище. 

Тъй като до нас е само копие, ви го докладвам за сведение.  

Бих искала да ви докладвам също и преписка с вх. № МИ-22-

367 във вчерашната ми папка. Това е сигнал от едно лице, което ни 

уведомява, че според нея един от кандидатите за кмет на с. Ветрен 

дол, община Септември, област  Пазарджик, не отговаря на 

условията за уседналост. Първо, искам да отбележа, че при 

извършените първоначални проверки такова обстоятелство не е 

установено нито на ниво ОИК, нито на ниво ЦИК. Впоследствие, 

във връзка с постъпилия сигнал, помолих да бъде извършена 

допълнителна справка, като от справката се вижда, че към 20 

октомври лицето има и постоянен и настоящ адрес, първоначална 

регистрация на постоянния адрес от 2000 г. във въпросното населено 

място, а по настоящ адрес е от 1995 г. в съответното населено място. 

Така че твърденията в сигнала не отговарят на фактическото 

положение. В този смисъл ви го докладвам за сведение. Повтарям 

номера за тези, които искат да го видят – вх. № МИ-22-367 от 

19.10.2023 г.  
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Другото, което искам да ви докладвам в тази точка, е, че се е 

получил отговор от община Белово, област Пазарджик във връзка с 

едно писмо, което се получи при нас от избирател, който твърди, че 

след като е представил документ за гласуване с подвижна секционна 

избирателна кутия му е било отказано вписването в избирателния 

списък, вх. № МИ-06-504 от 20 октомври 2023 г., в моя папка. 

Извършена е проверка от общинската администрация. 

Изпълняващият длъжността кмет на община Белово ни уведомява, 

че когато са получили заявлението и към него е било приложено 

съответното решение на ТЕЛК, те са извършили служебно справка в 

единната информационна система и се установява, че приложеното 

решение е изтекло на 1 март 2019 г. и всъщност не са му отказали да 

бъде включен в списъка за гласуване, а са му се обадили с молба да 

предостави допълнителни документи, които да установят наличието 

на трайно увреждане, което не му позволява да упражни 

избирателното си право в изборното помещение.  

Колеги, на база на направения доклад и с оглед приложените 

документи, предлагам да бъде гласувано писмо до общинската 

администрация в община Белово, с което им указваме, че на база на 

наличните данни и с оглед физическото състояние на лицето, би 

следвало да му осигурят възможност да гласува с подвижна 

секционна избирателна кутия.  

Ако нямате нищо против, да го подложим на гласуване.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

предложения имате ли?  

Моля, който е за предложението, да гласува с вдигане на 

ръка.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – няма.  

Имате ли друг доклад в тази точка?  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, в папката на колегата Стойчева, 

вх. № МИ-11-123 от днешна дата, решение на Общинска 
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избирателна комисия – Столична община, е обжалвано. Решението е 

вх. № 735 от 18 октомври 2023 г. Жалбоподателят е местна коалиция 

„Продължаваме Промяната – Демократична България – Спаси 

София“ чрез пълномощник. Подробно е изложено в жалбата защо се 

обжалва решението на Столична общинска избирателна комисия.  

Моля да се запознаете с проекта на решението, което е в 

папката на колегата Стойчева. Тя предлага да бъде оставена без 

разглеждане жалбата на коалиция по посочените в проекта мотиви и 

възможността на лицето да оспорва не се прегражда, тъй като 

същото има възможност да обжалва решението на ОИК – Столична, 

пред Административен съд – София-град, в случай че този проект 

бъде подкрепен.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по проекта за решение?  

Моля, който е съгласен с така предложения проект, да 

гласува.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Севинч Солакова и 

Цветанка Георгиева); против – 1 (Любомир Георгиев).  

Решението е № 2735-МИ/20.10.2023 г.  

ЕЛКА СТОЯНОВА: Последното, което ще ви докладвам в 

тази точка за днес е с вх. № МИ-15-866. Жалба от кандидат за кмет 

на община Брегово господин Б…………, който обжалва Решение № 

65-МИ на Общинска избирателна комисия – Брегово, защото ОИК – 

Брегово, е взела решение, с което има нарушение, съответно е 

решила да ангажира административнонаказателната отговорност на 

лицето, за което е установено, че е извършено нарушението.  

В този смисъл проектът за решение по жалбата на господин 

Бърсанов срещу Решение № 65-МИ е жалбата да бъде оставена без 

разглеждане като недопустима, тъй като решението, с което 

Общинската избирателна комисия се е произнесла, е такова, което не 

подлежи на самостоятелно обжалване, защото е започнала 
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административнонаказателна процедура по издаване на акт за 

установяване на административно нарушение по Изборния кодекс.  

Предлагам да гласуваме жалбата на господин Бърсанов да 

бъде оставена без разглеждане на това основание.  

Моля да се запознаете с проекта и ако нямате бележки да го 

гласуваме.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, изказвания 

има ли?  

Моля, който е за предложения проект, да гласува.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 7 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – 2 

(Георги Баханов и Йорданка Ганчева).  

Решението е № 2736-МИ/20.10.2023 г.  

 

Колеги, продължаваме с доклади в точка 2 – относно 

регистрация на анкетьори.  

Заповядайте, господин Баханов.  

Колеги, определям господин Димитров да брои гласуването.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, предлагам на вашето 

внимание проект на решение относно регистрация на „Маркет 

Линкс“ ООД като агенция, която ще извършва проучване на изхода 

(exit-poll) в изборния ден в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г.  

Постъпило е заявление с вх. № 4 от 20.10.2023 г. от „Маркет 

Линкс“ ООД, представлявано от К………. К………. С……….. и 

Д……….. А……….. Ж………., за регистрация като агенция, която 

ще извършва проучване на изхода (exit-poll) в изборния ден в 

изборите за общински съветници и за кметове на 29 октомври 

2023 г.  

Към заявлението в Приложение № 64-МИ са приложени:  

- удостоверения за актуално състояние от 19.10.2023 г., 

издадено от Агенция по вписванията – Търговски регистър, и 
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Регистъра на юридическите лица с нестопанска цел, удостоверяващи 

вписвания и обстоятелства по партидата на „Маркет Линкс“ ООД;   

- инструкция и методика за извършване на проучването на 

изхода (exit-poll) в изборния ден (в запечатан непрозрачен плик);  

- списъци, съдържащи имената и единните граждански 

номера на 295 анкетьори, списък на общините, в които ще бъде 

извършено проучване „на изхода“ в изборния ден, както и номерата 

на избирателните секции, извън които ще се осъществява 

анкетирането, като списъците са представени и на технически 

носител;  

- кратка презентация на опита на дружеството за провеждане 

на социологически проучвания „на изхода“;  

- пълномощно в полза на М……….. Н……… Н……... 

От извършената проверка на лицата, предложени за 

регистрация като анкетьори, се установява, че  294 лица отговарят на 

изискванията на Изборния кодекс и на Решение № 2609-МИ от 

6.10.2023 г. на ЦИК, а за едно лице са установени несъответствия.  

Предвид изложеното и на основание разпоредбите на 

Изборния кодекс и решението, което ви цитирах преди малко, 

предлагам Централната избирателна комисия да вземе решение: 

Регистрира „Маркет Линкс“ ООД с посочен ЕИК, като 

агенция, която ще извършва проучване на изхода (exit-poll) в 

изборите за общински съветници и за кметове на 29 октомври 

2023 г.  

Регистрира като анкетьори предложените от агенцията 

294 упълномощени лица, съгласно списък, приложен към 

настоящото решение.  

На регистрираните анкетьори да се издадат удостоверения.  

По отношение на лицето, което е записано при проверката, че 

има несъответствие, реално причината, за която е посочено това 

несъответствие предлагам Централната избирателна комисия да не 

установи такова несъответствие и същото лице да бъде регистрирано 

като анкетьор и да бъде добавено в списъка, неразделна част от 

решението.  
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания към предложението за решение с направената корекция?  

Моля, който е съгласен с представения проект, да гласува.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2737-МИ/20.10.2023 г.  

 

Колеги, продължаваме с точка 1 – регистрация на 

наблюдатели.  

Господин Баханов.  

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, предлагам ви проект 

за решение относно регистрация на наблюдатели от сдружение 

„Зона за трансатлантически просперитет – Наблюдателна мисия, 

България“ за участие в изборите за общински съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г.  

Постъпило е заявление с вх. № 3-1 от 20.10.2023 г. от 

К…………… С……….. К………. – представляваща сдружението, 

чрез пълномощника А………. Г…………. Д…………., което 

сдружение е регистрирано с Решение № 2558-МИ от 2 октомври 

2023 г. на ЦИК за участие с наблюдатели в предстоящите избори.  

Към заявлението са приложени:  

- декларации по образец – Приложение № 60-МИ от 

изборните книжа – 39 броя; 

- пълномощно в полза на А………. Г………… Д……..; 

- списък с имената и единния граждански номер на изрично 

упълномощените от сдружението лица, които да бъдат регистрирани 

като наблюдатели в настоящите избори, списъкът е представен на 

хартиен носител и в електронен вид на технически носител в excel 

формат. 

От извършената проверка на лицата, предложени да бъдат 

регистрирани като наблюдатели от сдружението, се установява, че 
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към датата на регистрацията 33 лица отговарят на изискванията на 

Изборния кодекс, а за 6 лица са установени несъответствия. 

Предлагам Централната избирателна комисия, след като 

вземе предвид, че са представени всички изискуеми документи и 

резултатите от проверката, на основание разпоредбите на Изборния 

кодекс и Решение№ 2323-МИ от 8 септември 2023 г. да регистрира 

като наблюдатели 33-ма упълномощени представители на 

сдружение „Зона за трансатлантически просперитет – Наблюдателна 

мисия, България“ както следва – подробно изброени в табличка с 

посочени три имена и ЕГН. Регистрираните наблюдатели да се 

впишат в публичния регистър и на същите да се издадат 

удостоверения.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по този 

проект на решение има ли изказвания?  

Моля, който е съгласен с така представения проект, да 

гласува.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2738-МИ/20.10.2023 г.  

Колеги, прекъсвам заседанието до 19,00 ч.  

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия.  

Продължаваме с доклади в точка 3.  

Господин Войнов, заповядайте.  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря.  

Колеги, първо, искам да ви информирам, че преди около един 

час приключи довереното изграждане на изходния код на софтуера 

за изборите за общински съветници и за кметове на 29 октомври 

2023 г. Довереното изграждане премина успешно. В резултат от него 
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бяха произведени три инсталационни флашки, три ънлокера, четири 

флашки с хеш екстрактор и три флашки с лог екстрактор. Всичките 

флашки са за Централната избирателна комисия и се намират тук, 

донесени са от нас.  

Тъй като предстои инсталация на машините в склада, 

предлагам да вземем решение в утрешния ден от едната 

инсталационна флашка да се направят 80 копия и с приемо-

предавателен протокол да се предадат на „Сиела Норма“, като 

приемо-предавателния протокол да бъде подписан от мен, от 

колегите Димитър Димитров и Цветозар Томов. Това е първото 

протоколно решение, което предлагам.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения?  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Заповядайте, госпожо Матева.  

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, само да допълня колегата 

Войнов, че освен флашките, за които той докладва, че са 

произведени и са прибрани в пликове, които се намират сега при 

нас, е произведена и една инсталационна флашка, която оставихме 

на Министерството на електронното управление, за да продължат 

процеса по удостоверяване на съответствието. Снимков материал на 

всички флашки, които са произведени за ЦИК и за Министерството 

на електронното управление има във вътрешната мрежа в подпапка 

„Доверено изграждане“. Номерът на флашката, която сме оставили 

за Министерството на електронното управление е: 

EPBUSB8A10002156.  

Предлагам едната от инсталационните флашки, за да бъде 

използвана утре, да бъде извадена от плика, в който са останалите, и 

запечатана в отделен плик.  
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

предложения?  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, във връзка с доклада ми и 

произведеното от довереното изграждане, предлагам всичките 

флашки – инсталационни, ънлокер, хеш екстрактор и лог екстрактор 

да бъдат прибрани в касата, да бъде прибран в касата и лаптопа, на 

който беше проведено довереното изграждане. Също така във връзка 

с постъпил доклад от IT експертите към ЦИК с вх. № НС-23-377, с 

който ни уведомяват, че съдържанието на харддиска на 

предоставения им лаптоп е архивирано и то е извършено с оглед 

използването на лаптопа за довереното изграждане, съдържанието е 

прехвърлено на преносим диск, предлагам и този преносим диск 

също да бъде поставен в касата на Централната избирателна 

комисия.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева.  

РОСИЦА МАТЕВА: И като допълнение да приберем и този 

плик, в който сме запечатали други три плика, в който плик всеки от 

нас си е записал частта от паролата, която сме въвели. Всеки от 

пликовете е запечатан и е записано коя част в кой плик е и от кого от 

нас е записана. Запечатани са в този плик трите плика, така че 

предлагам и той да се прибере, заедно с останалите неща, в касата.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения, изказвания?  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, следващото ми предложение, тъй 

като за инсталацията на машините в склада ни е необходимо чрез 

дубликатор да се подготвят над 18 000 флаш памети, предлагам да 

вземем решение да разрешим на „Сиела Норма“ да внесе в склада 

шест дубликатора и да напишем писмо до Главна дирекция 
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„Жандармерия“, с което да разрешим да бъдат внесени тези 

дубликатори, както и 80-те флашки, които утре ще бъдат 

размножени в Централната избирателна комисия за „Сиела Норма“.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, изказвания 

или предложения?  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – 2 (Ерхан Чаушев и Севинч Солакова).  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, тъй като с протоколно решение на 

ЦИК преди около два часа предадохме на Министерството на 

електронното управление седем комплекта смарткарти, но не им 

беше предаден диска с пиновете, предлагам да вземем решение да 

им предадем диска с пиновете за тези карти, за което в приемо-

предавателния протокол, който подписахме за седемте комплекта 

смарткарти да добавим, че са получили диска с пиновете със 

съответната номерация.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Само ще ви помоля 

за протокола да допълним този диск, който предаваме, с какво 

наименование е.  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Казах със съответната номерация: МИ-00-

75 от 2 октомври 2023 г.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

И сега, колеги, във връзка с приетите решения за утре да 

бъдат размножени 80 броя инсталационни флашки в Централната 

избирателна комисия ви предлагам да вземем решение ключовете от 

касата, в която ще се съхраняват всички тези информационни 

активи, за които взехме предходните решения, и едната флашка, 
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която утре ще послужи за размножаване на 80-те броя 

инсталационни флаш памети, които ще се предоставят на 

изпълнителя по договора за машинното гласуване, ключът от касата 

да предам на господин Войнов, който ще извади едната флаш памет 

от касата, ще се извършат дейностите по размножаване на флаш 

паметите и отново ще я прибере за съхранение в касата.  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма.  

Колеги, продължаваме с административни преписки.  

Докладвам ви писмо с вх. № МИ-15-898 от 20 октомври 

2023 г. от Общинска избирателна комисия – Сатовча, с което ни 

информират, че с Решение № 95 от 20 октомври 2023 г. е заличена 

регистрацията на кандидат от кандидатската листа за общински 

съветници, издигнат от партия ГЕРБ.  

Предлагам ви да изпратим писмо до „Информационно 

обслужване“ и до „Сиела Норма“ за предприемане на съответните 

действия, аналогично на писмата, които изпратихме в предишна част 

от заседанието.  

Следващото е с вх. № МИ-15-897 от 20 октомври 2023 г. от 

Общинска избирателна комисия – Русе, с което ни информират, че с 

Решение № 126 от 5 октомври 2023 г. е заличена регистрацията на 

кандидат под № 33 в листата на партия „Възраждане“ – Р…………. 

И………. И………, който също трябва да бъде заличен както от 

системата cik.is-bg.net, така и от кандидатските листи.   

Следващото писмо е с вх. № МИ-00-183 от 20 октомври 

2023 г. от „Информационно обслужване“, които ни информират, че 

при тях са получени заявки за заличаване на кандидати от Общинска 

избирателна комисия – Сатовча, което преди малко ви докладвах, 

изпратено и в ЦИК, и от Общинска избирателна комисия – Ловеч, за 

тяхно Решение № 121 от днес относно заличаване на кандидат за 

общински съветник – В………. Н……….. П………., регистрирана от 
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партия „Движение за права и свободи“ с Решение № 82-МИ на 

Общинска избирателна комисия – Ловеч.  

Колеги, предлагам с едно общо писмо да укажем на 

„Информационно обслужване“ и на „Сиела Норма“ действията, 

които трябва да предприемат с оглед заличените кандидати.  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма.  

 

Колеги, продължаваме с точка 5 – Проекти на решения 

относно състави на ОИК.  

Госпожо Георгиева, заповядайте.  

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, в Централната 

избирателна комисия е постъпило предложение с вх. № МИ-11-127 

от 20 октомври 2023 г. от С………. К………. – упълномощен 

представител на коалиция „БСП за България“, на мястото на 

освободения с Решение № 2714-МИ от 19 октомври 2023 г. на 

Централната избирателна комисия Н………. К…….. А………, 

заместник-председател на Общинска избирателна комисия – 

Минерални бани, да бъде назначена И……….. И……….. А……….-

М……….. Към предложението са приложени декларация и копие от 

дипломата за завършено висше образование на И……. М………. и 

пълномощно в полза на С………. К………...  

Предлагам на Централната избирателна комисия да реши:  

Назначава за заместник-председател на Общинска 

избирателна комисия – Минерални бани, област Хасково, И…… 

И…….. А………-М………..  

На назначения заместник-председател да се издаде 

удостоверение.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания.  

Режим на гласуване.  
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Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2739-МИ/20.10.2023 г.  

Други проекти на решения за ОИК?  

Господин Димитров, заповядайте.  

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря Ви, госпожо 

Председател.  

Колеги, с вх. № МИ-11-125 от 2.10.2023 г. е постъпило 

предложение от Ирена Методиева Димова – упълномощен 

представител на коалиция „ГЕРБ-СДС“ за промяна в състава на 

ОИК – Лом. Предлага се на мястото на М…… С………. И…….. – 

член на ОИК, да бъде назначена Р…. Г………. П……….. Към 

предложението имаме заявление от М……… С………. И……… за 

освобождаването му като член, декларация по чл. 75, копие от 

дипломата за завършено висше образование на Р….. П……. и 

пълномощно в полза на И…….. М………. Д……….  

Предвид изложеното на основание чл. 57, ал. 1, т. 5 и 6 във 

връзка с чл. 51, ал. 2, т. 1 от Изборния кодекс предлагам ЦИК да 

вземе следното решение:  

Освобождава като член на ОИК – Лом, област Монтана, 

Мариян Страхилов Иванов със съответното ЕГН и анулира 

издаденото му удостоверение.  

Назначава за член на ОИК – Лом, област Монтана, Р…. 

Г………. П……….. със съответното ЕГН. На назначения член да се 

издаде удостоверение.  

Това е предложението ми и моля да го гласуваме.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

изказвания.  

Режим на гласуване.  

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Камелия Нейкова, Любомир 
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Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова и Цветанка Георгиева); 

против – няма.  

Решението е № 2740-МИ/20.10.2023 г.  

Колеги, по някоя от точките има ли проекти на решения?  

Госпожо Георгиева, заповядайте по точка 1 – проекти на 

решения относно регистрация на наблюдатели.  

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, постъпило е заявление с 

вх. № 14 от 20 октомври 2023 г. от сдружение „Европейска 

асоциация за защита на човешките права – България“, 

представлявано от Р……… Д……., за регистрация за участие с 

наблюдатели в изборите за общински съветници и за кметове на 29 

октомври 2023 г. Към заявлението са приложени списък с имената и 

единните граждански номера на упълномощените от сдружението 

лица – 19 на брой. Списъкът е представен на хартиен носител и в 

електронен вид на технически носител в excel формат, декларации 

по образец – 19 броя. От електронната разпечатка от Агенция по 

вписванията е видно, че сдружението е определено за извършване на 

дейност в обществена полза. Извършена е проверка на предложените 

лица, която установява, че към датата на регистрацията 16 лица 

отговарят на изискванията на Изборния кодекс, а за три лица са 

установени несъответствия.  

Предвид изложеното и на база правните основания предлагам 

на Централната избирателна комисия да реши:  

Регистрира сдружение „Европейска асоциация за защита на 

човешките права – България“ за участие с наблюдатели в изборите 

за общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. като 

българска неправителствена организация.  

Регистрира като наблюдатели 16 упълномощени 

представители на сдружение „Европейска асоциация за защита на 

човешките права – България“ по приложен списък.  

Регистрираните наблюдатели да се впишат в публичния 

регистър и да им се издадат удостоверения.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по проекта 

на решение има ли изказвания?  
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Моля да гласуваме.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова и Цветанка 

Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2741-МИ/20.10.2023 г.  

 

В точка 3 – Административни преписки, госпожо Солакова, 

заповядайте.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Благодаря.  

За сведение, колеги, ви докладвам писмо от Министерството 

на финансите за съгласуване по реда на чл. 32 от Устройствения 

правилник на Министерския съвет и на неговата администрация, на 

проект на решение на Министерския съвет за изменение на РМС № 

52 от 2022 г. за утвърждаване на класификация на областите на 

политики и бюджетни програми. Става въпрос за промяна в 

класификацията на областите на политики в Министерството на 

земеделието с оглед структурата на Министерския съвет, приета с 

Решение на Народното събрание и преобразуването на 

министерството в Министерство на земеделието и храните. Втората 

промяна е за Министерството на иновациите и растежа и на 

Министерството на финансите.  

С оглед на това, че когато не изразяваме становище се 

приема, че сме го съгласували, предлагам ви да не изпращаме 

изрично писмо до министъра на финансите за съгласуване, защото 

нямаме бележки по този проект.  

Получили сме писмо от Общинска избирателна комисия – 

Добричка, с вх. № МИ-15-886 от 20.10.2023 г. с искане за 

допълнителни седем броя печати за ОИК – Добричка. Предлагам да 

изпратим писмо и да дадем разрешение за изработване 

допълнително на седем броя печати за ОИК – Добричка. Проектът 

на писмо е във вътрешната мрежа.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да 

гласуваме.  
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Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева и Севинч Солакова); против – 

няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: За сведение вх. № МИ-03-41 от 

20.10.2023 г. Получили сме писмо от Администрацията на 

Министерския съвет с приложена справка за заявения от тях тираж 

на протоколите за СИК и ОИК, включително допълнителните 

тиражи във връзка с образуваните подвижни секции по общини и по 

видове избори.  

Колеги, докладвам ви писмо от Печатницата на БНБ с вх. № 

МИ-26-95 от 20.10.2023 г. Уведомяват ни за неявили се колеги от 

Общинска избирателна комисия – Тополовград, за получаване на 

хартиените бюлетини.  

В тази връзка имаме писмо от Общинска избирателна 

комисия – Тополовград, вх. № МИ-15-896 от 20.10.2023 г. 

Съвместно с Областна администрация – Хасково, на 23.10.2023 г. в 

12,30 ч. имат създадената организация, включително охрана от 

органите на МВР, да получат хартиените бюлетини.  

Предлагам ви да изпратим писмо до Печатницата на БНБ с 

копие до „Демакс“ АД, областния управител на Хасково и ОИК – 

Тополовград, и да ги уведомим за създадената организация за 

получаване на бюлетините на 23-и.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова и Цветанка 

Георгиева); против – няма.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, за запознаване ви докладвам 

вх. № МИ-23-6/11 от 20.10.2023 г. Писмо от Ф…. Г……….., 

адресирано до ЦИК с копие до Печатницата на БНБ относно 
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проведената процедура за възлагане изработката и доставката на 

ролки със специализирана хартия за машинно гласуване.  

С вх. № ЦИК-09-312 от 20.10.2023 г. докладна записка за 

сключване на граждански договори с лица, които да подпомагат 

Централната избирателна комисия. Докладвам ви на първо място 

сключване на граждански договори с лица, считано от 23-и.  

Става дума за Е…….. Г……… С………. – посочени са 

дейностите в докладната, както и в приложените проекти на 

договори, за периода от 23 октомври до 5 ноември 2023 г.  

М………. К………. И……….за срок от 23 октомври до 

6 ноември 2023 г.  

М……… Д………. Н……… – от 23 октомври до 6 ноември 

2023 г.  

За тях има изготвени проекти на гражданските договори с 

предмет, размер на възнаграждението.  

Предлагам ви едновременно да одобрим сключването 

проектите на граждански договори, включително и за втората група.  

Става въпрос за граждански договори за подпомагане 

дейността на комисията при приемане и обработка на изборните 

книжа и протоколите от общинските избирателни комисии. В тази 

връзка е представен списък на сътрудници, които имат опит и досега 

имат сключени договори с подобен предмет с Централната 

избирателна комисия – 121 на брой. Приложени са проекти на 

граждански договори с тези сътрудници.  

И третата група, с която да сключим договори, са 

служителите от администрацията на Народното събрание. Знаете, че 

по наше искане ръководителите на звена ни представят информация 

за служителите, които ще подпомагат дейността, включително 

описват дейностите, които ще изпълняват.  

Към докладната записка има приложен контролен лист за 

извършен предварителен финансов контрол, изразено мнение за 

законосъобразност относно поемането на задължение в размер на 

223 хил. и 800 лв.  
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Предлагам ви, колеги, да одобрим сключването на 

граждански договори с посочените поименно лица в първата група, 

по списъка по втора и трета група, съгласно приложените проекти на 

договори, които одобряваме с това решение.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма.  

Колеги, продължаваме с докладите в тази точка.  

Господин Георгиев.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам най-напред писма с 

вх. № ЦИК-06-18/30 и вх. № ЦИК-06-18/31 и двете от 20 октомври 

2023 г., и двете от „Сиела Норма“. С първото от тях е предоставен 

коригиран материал във връзка с обучителен материал, 

предназначен за избирателите във връзка с машинното гласуване.  

Предлагам след съответно запознаване на членовете на 

Централната избирателна комисия за този материал отново да 

напишем писмо за евентуална нова корекция, поне според мен.  

С второто писмо е предоставен коригиран симулатор. По 

повод на това писмо предлагам коригираният вече симулатор да 

бъде предоставен за публикуване на интернет страницата на 

Централната избирателна комисия. Изпълнени са предложените от 

Централната избирателна комисия корекции от това, което поне ние 

двамата видяхме.  

Проектът на писмо във връзка с обучителното видео, 

предназначено за избирателите, е с номер 8074.  

Ако има след запознаването предложения за други 

допълнителни съображения за корекции, предлагам след 

запознаване да гласуваме и този текст.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, по 

предложението на господин Георгиев има ли изказвания?  
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Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Още веднъж предлагам да 

разгледате писмото до „Сиела“ във връзка с обучителния материал, 

предназначен за избирателите, и ако сте съгласни с извода, който 

предлагам, да им напишем писмо за нова корекция на предложения 

материал.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания и други предложения?  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам проект на писмо до 

партиите и коалициите, заявили представител по чл. 213а и чл. 213б, 

с кратък текст: Уведомяваме ви, че предоставянето на достъп до 

изходния код и документацията на системата за електронната 

система за машинно гласуване ще се осъществи в процеса по 

удостоверяването по чл. 213а от Изборния кодекс на 23 октомври 

2023 г. от 14,00 ч. в сградата на МЕУ.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да 

гласуваме изпращането на това писмо, за да имат време да се 

организират и да присъстват на определената дата и час.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Сега обаче проследи изпращането, така че да се изпрати 

своевременно писмото.  

Имате ли друг доклад?  
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ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Засега не.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Стоянова.  

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, предлагам ви да изпратим 

писмо до застрахователя във връзка с изпратените към областните 

управи машини за гласуване. Писмото е в моя папка с приложение 

номерата на машините и областите, към които същите са изпратени.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Следващ докладчик – госпожа Матева.  

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви две писма от 

Административен съд – Пазарджик, със съобщение по 

административно дело № 1047 от 2023 г. Изпраща ни се 

разпореждане на съда, с което се оставя без движение жалба, 

подадена от А……. А……….. А……….. срещу Решение № 2679 на 

ЦИК и едновременно с това се задължава Централната избирателна 

комисия незабавно в срок до 23 октомври 2023 г., 14,00 ч. да се 

представи заверено копие от оспорения административен акт, ведно 

с административната преписка.  

Същото е съобщението и по дело № 1048 от 

Административен съд – Пазарджик, само че там от същия 

жалбоподател се обжалва решение с № 2680 на ЦИК.  

Предлагам да гласуваме да бъдат подготвени преписките и 

изпратени на съда, като бъде изразено становище, че на обжалване 

подлежи първоиздадения акт от по-долустоящия административен 

орган.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля, 

режим на гласуване.  

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 
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Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма.  

Колеги, закривам заседанието на Централната избирателна 

комисия. Насрочвам следващото за понеделник – 23 октомври 

2023 г. от 10,30 ч.  

В случай на необходимост за провеждане на заседание събота 

или неделя, същото ще бъде свикано и водено от госпожа Матева. 

Благодаря ви.  

 

(Закрито в 20,50 ч.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

        Камелия Нейкова  

 

     СЕКРЕТАР:  

        Севинч Солакова  

 

 

Стенографи:  

  Красимира Николова 

 

  Катя Бешева 

 

Нина Иванова  


